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Slovo starost y
Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych vás s příchodem 
jara seznámil, co se událo v počátku le-
tošního roku a co se v nejbližším období 
připravuje. Městský úřad se připravuje 
na stěhování do nových prostor opravené 
radnice. Během prvních měsíců nového 
roku budova řádně vyschla a byly odstra-
něny poslední menší vady a nedodělky. 
Vedení města pracovalo společně se 
specializovanou firmou na designovém 
návrhu vybavení kanceláří a zbylých pro-
stor budovy. Tyto návrhy byly dokončeny 
v polovině měsíce března. Nyní probíhá 
příprava zadávací dokumentace na výbě-
rové řízení dodavatele nábytku. Pokud 
půjde vše bez problémů, stěhování by 
mohlo proběhnout v měsíci květnu.

Počátkem měsíce února proběhlo 
výběrové řízení na opravu střechy a vý-
měny klempířských prvků na kostele sv. 
Šimona a Judy ve Vlčím Poli. Město 
oslovilo firmy Ječný a Volf – sdružení, 
Karel Hosa – Zeteza a František Ma-
tal – pokrývačské práce. Nejvýhodněj-
ší nabídku podal Karel Hosa – Zeteza 
v celkové výši 681 387,- Kč s DPH. 
Práce budou zahájeny 1. 6. 2016. Výběr 
zhotovitele byl nutný pro podání žádos-
ti o dotaci z programu podpora obnovy 
kulturních památek prostřednictvím 
obcí s rozšířenou působností. Město žá-
dost podalo v polovině února. Podle sdě-
lení Magistrátu města Mladá Boleslav, 
oddělení památkové péče z 3. 3. 2016 
město příspěvek na opravu neobdrželo. 
To znamená, že práce budou financová-
ny kompletně z rozpočtu města.

/pokračování na straně 2/

Maškarní Karneval důstojně ukončil dolnobousovskou plesovou sezonu 2016. Místní 
sokolovnu zaplnilo asi tři sta hostů a z toho bezmála stovku tvořily masky. Foto R. Stránský

Vít ání občánků
Vítání nových občánků Dolního 

Bousova se uskuteční dne 28. 5. 2016. 
Vítat se budou děti narozené v období 
od 1. 7. 2015 do 31. 12. 2015. Přihlášku 
si rodiče mohou vyzvednout na matrice 
městského úřadu, případně ji naleznou 
na webových stránkách města nebo si ji 
mohou nechat zaslat e-mailem. Vyplně-

nou přihlášku je třeba doručit na matri-
ku a to nejpozději 5 dnů před stanoveným 
termínem konání akce. O hodině a místu 
konání budou rodiče informováni na jimi 
sdělený kontakt. Případné bližší infor-
mace poskytne matrikářka městského 
úřadu, tel. 326 396 423, e-mail: matrika@
dolni-bousov.cz.           Marcela Jelínková



www.infocentrum.dolnibousov.cz
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Počátkem měsíce března proběhlo vý-
běrové řízení na revitalizaci lipové aleje 
v ulici V Lipkách. Na základě odborného 
posouzení stavu lipové aleje, které pro-
běhlo v roce 2015, město oslovilo specia-
lizované firmy, které se danou problema-
tikou zabývají. Lípy pod likérkou Bousov 
v ulici Tovární byly vzhledem ke stáří 
a stavu určeny ke kácení a budou nahra-
zeny novými. Na zbylých lípách v ulici 
V Lipkách (celkem 85 lip) byl proveden 
zdravotní řez a některé byly určeny ke ká-
cení. Nejvýhodnější nabídku na zadané 
práce podal arborista Lukáš Špetlík, Bu-
kovina 19 v celkové výši 321 700,- Kč.

Na březnovém zasedání rady města 
byly schváleny příspěvky na činnost spol-
kům a sdružením na rok 2016 z rozpočtu 
města v celkové výši 137 000,- Kč. Po-
drobnosti viz tabulka.

Díky dobrému počasí pokračují prá-
ce spojené se zasíťováním stavebních 
pozemků v lokalitě za benzinkou. Dále 
budou pokračovat práce spojené s vybu-
dováním komunikace poslední ulice Ja-
vorová. V části navazující na ulici V Ka-
lišti budou položeny obrubníky a v části 
budoucí ulice budou položeny podkladní 
vrstvy ze štěrkodrti.

Vedení města zadalo projekční kan-
celáři CR – Projekt Mladá Boleslav úkol 
provést změny v projektové dokumentaci 

na chodníky a parkovací stání v ulicích 
Dlouhá a Zahrádky. Změna dokumentace 
je nutná z důvodu podání žádosti o dota-
ci ze Státního fondu dopravní infrastruk-
tury. Žádost bude podána na podzim le-
tošního roku. Podle informací z odboru 
dopravy Středočeského kraje by se měla 
letos zrealizovat II. etapa průtahu Dlou-
há ulice – Zahrádky v části od železniční-
ho přejezdu na Zahrádkách směrem k ná-
městí. Termín realizace není zatím znám. 

Po urgenci vedení města na Správu že-
lezničních dopravních cest o nevyhovu-
jícím stavu železničního přejezdu v ulici 
V Lipkách je přislíbena celková oprava 
přejezdu v měsíci červenci.

Projekční kancelář Jaroslav Wolf ze 
Železného Brodu zahájila práce na zpra-
cování projektové dokumentace na mo-
dernizaci návsi v místní části Bechov. 
Dále byly zahájeny práce spojené se 
zpracováním dokumentace na rozšíření 
hasičské zbrojnice dle požadavků SDH 
Bechov.

Železniční trať Dolní Bousov – Kopi-
dlno byla prodána. SŽDC dala do prode-
je tratě, kde již několik let nejezdí pra-
videlné vlaky. Snažila se je prodat neú-
spěšně několikrát, až v poslední soutěži 
po snížení ceny našla zájemce. Kdyby 
SŽDC zájemce nenašla, trať zruší. No-
vým majitelem tratě se stala společnost 
AŽD Praha. Společnost chce trať vyu-
žít jako testovací pro své zabezpečovací 
zařízení. Bude sloužit jako testovací po-
lygon pro vyvíjené nové zabezpečovací 
technologie s využitím satelitních systé-
mů. V podmínkách smlouvy je povinnost 
nového majitele zachovat trať v provozu-
schopném stavu dalších pět let a v rámci 
možností trať opravit a umožnit i ostat-
ním dopravcům trať využívat.

Miroslav Boček
starosta města

Z p r a v o d a j  m ě s t a  D o l n í h o  B o u s o v aBousovák

2Ročník 52 - číslo 2/2016 www.dolni-bousov.cz

Příspěv k y spolkům -  př ehled z a rok 20 16
Název spolku Kč poznámka

Baráčníci  5 000    energie r. 2015 
Junák - svaz skautů a skautek  5 000    
DBSK  10 000    
SDH Horní Bousov  10 000    
Rybáři  10 000    
SDH Bechov  10 000    
AMK Dolní Bousov  10 000    
SDH Vlčí Pole  15 000    
SDH Dolní Bousov  10 000    
Stojmír  5 000    
Okrašlovací spolek železniční Lomnice n. P.  5 000    110 let želez. trati Ml. Bol. - St. Paka 
AWK club D. Bousov /Živný/  10 000    
APROPO Jičín  7 000    
Florbalová akademie MB  15 000    formou odečtu z pronájmu sportovní haly 
Český svaz včelařů ZO D. B.  5 000    
Vinický Petr  5 000    
Celkem  137 000    



Důle žité změny v oblas t i  občansk ých 
pr ůkaz ů a pasů plat né od 1 .  1 .

► Občanům starším 70 let se budou vy-
dávat občanské průkazy s platností na 
35 let, pokud však dojde ke změně ně-
kterého údaje uvedeného v občanském 
průkazu, bude nutné tento průkaz vy-
měnit.

► Občané si mohou požádat o výměnu 
občanského průkazu z důvodu zápisu 
titulu nebo z jiných osobních důvodů, 
a to za správní poplatek 200 Kč. Popla-
tek se nevybírá, pokud občan požádá ve 
lhůtě kratší než půl roku do skončení 
platnosti průkazu nebo jestliže k zápi-
su titulu dochází současně se zápisem 
změn již zapsaných údajů.

► Ukončením trvalého pobytu na území 
ČR končí platnost občanského průka-
zu.

► Nebudou se vydávat cestovní pasy 
„blesk“, tj. bez strojově čitelných údajů 
a bez nosiče dat s biometrickými údaji, 
vyráběné na úřadech na počkání s do-
bou platností 6 měsíců.

► Občané, kteří potřebují urychleně vy-
cestovat do zahraničí, mohou požádat 
o vydání cestovního pasu s biometric-
kými údaji ve zkrácené lhůtě do 6 pra-
covních dnů.

► Nově mohou občané požádat o vydání 
cestovního pasu na kterémkoliv úřadě 
obce s rozšířenou působností (nejen po-
dle místa trvalého bydliště).

► Přestupkem je nově požadování (niko-
liv ponechání) cestovního pasu jako 
zástavy.

Marcela Jelínková

Z radnice
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Odpadov ý 
sloupek

Staré elektro sbíráme 10 let, vydalo by 
na 700 rozhleden

Ocelová konstrukce rozhledny 
na pražském Petříně váží asi 175 tun. 
Jen ze železa získaného z vyřazených 
elektrospotřebičů, které lidé za posled-
ních 10 let předali k recyklaci do spo-
lečnosti ELEKTROWIN, by se tako-
vých rozhleden dalo postavit 700. 

Zároveň se takto podařilo „vytěžit“ 
množství dalších surovin, aniž by se 
tím dále ztenčilo ubývající nerostné 
bohatství. Díky stále vyspělejším recy-
klačním technologiím se totiž daří zís-
kat zpět a znovu využít kolem 90 pro-
cent materiálů, z nichž jsou 
elektrozařízení vyrobena. Například 
běžná mikrovlnná trouba je z více než 
poloviny vyrobena ze železa, přibližně 
16 % její hmotnosti tvoří sklo a 12 % 
plasty.

Co z domácností mizí a v jakém 
množství, to je dobře vidět zejména 
posledních 10 let, kdy se v České re-
publice vysloužilé elektro systematic-
ky sbírá a recykluje. ELEKTROWIN, 
který je největším českým kolektivním 
systémem a zajišťuje zhruba polovinu 
tuzemského sběru a recyklace, se za tu 
dobu postaral o sběr a následnou recy-
klaci více než 15 milionů spotřebičů. 

Sesbírané spotřebiče položené je-
den za druhým by vytvořily řadu měří-
cí přes 6000 kilometrů, takže by se 
daly hned dva a půl krát vyskládat 
po obvodu státní hranice České repub-
liky.

Neváhejte tedy přispět k záchraně 
nerostných surovin i vy tím, že své vy-
sloužilé spotřebiče zdarma odevzdáte 
v dolnobousovském sběrném dvoře.

Letní provozní doba:

úterý  8:00 – 16:00

čtvrtek  8:00 – 18:00

sobota    8:00 – 12:00  

Jindra Orságová

Město Dolní Bousov nabízí k pronájmu 
koupaliště na letní sezonu 2016. 

Bližší informace na tel. čísle 
326 396 257 p. Orságová.



www.infocentrum.dolnibousov.cz
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K rátce z  Bousovska
Předprodej vstupenek na kulturní akce. 
Dolnobousovské infocentrum se stalo vý-
dejním místem portálu evstupenka, jehož 
prostřednictvím si můžete on-line rezervo-
vat vstupenky na akce pořádané v Liberec-
kém kraji a širším okolí. V současné době 
jeho prostřednictvím zakoupíte vstupen-
ky například na Sedmihorské léto 2016, 
do Divadla F.X. Šaldy v Liberci, do di-
vadla v Ml. Boleslavi, na Benátskou noc, 
koncerty festivalu Valečovské léto 2016 
a další. Rezervované vstupenky je možné 
uhradit a zároveň rovnou vyzvednout u nás 
v IC v Kostelní ulici.

Na úvodní stránce portálu evstupenka.cz 
se zobrazuje aktuální nabídka, která Vás 
upozorní na nejbližší konané akce. 
K rychlému vyhledávání v portálu slouží 
pole Vyhledávání umístěné v pravé horní 
části obrazovky. Pořádané akce jsou také 
roztříděny do kategorií dle místa konání. 
Proces rezervování, objednávání a náku-
pu vstupenek probíhá v graficky příjem-
ném náhledu hlediště (tribuny), ve kte-
rém si vyberete označením místa, o které 
máte zájem. Rezervační systém je navr-
žen tak, aby se v žádném případě nemoh-
lo stát, že bude prodáno více vstupenek 
na stejné místo.

D. Říhová

Budoucí prvňáci u zápisu. Ve dnech 
4. – 5. února 2016 proběhl v naší základní 
škole zápis dětí do prvních tříd. Děti k sa-
motnému zápisu doprovodily pohádkové 
bytosti. Během krátkého pohovoru paní 
učitelky zjišťovaly schopnosti a dovednos-
ti jednotlivých dětí, které jsou důležité pro 
jejich přijetí do školy. Všechny děti byly 
šikovné a jako dárek si odnesly několik 
drobností, které pro ně vyrobili jejich star-
ší kamarádi. V ředitelně školy dostaly děti 
nejenom rozhodnutí o přijetí do školy, ale 
také poukázku na pohár do cukrárny pana 
Borovičky a paní Koldové. Tímto oběma 
ještě jednou děkuji. Samozřejmě také 
děkuji všem paním učitelkám, které celý 
zápis pečlivě připravily. A jak celý zápis 
dopadl? Celkem se k zápisu dostavilo 61 
dětí, zapsáno bylo prozatím 48 dětí, u 13 

dětí bylo doporučeno vyšetření v pedago-
gicko-psychologické poradně. Na všechny 
děti se v září těšíme a přejeme jim hodně 
úspěchů v jejich školním životě.

K. Karnová

Přednáška paní Veru Klucké. Ve středu 
13. 4. se uskuteční již v pořadí třetí před-
náška paní Veru Klucké tentokrát na téma 
Síla myšlenky. Výtvarnice Veru Klucká je 
vyhledávaná pro sílu svých energetických 
olejových  obrazů. Pracuje také s dětmi, 
pořádá přednášky, semináře a meditace. 
Je  možné si sjednat osobní konzultaci, či 
objednat léčivý obraz aury. Více o jejích 
aktivitách se můžete dovědět na stránkách 
http://obrazyolejove.webnode.cz. Přednáš-
ka se koná 13. dubna 2016 v 17 hodin 
v kreslírně ZŠ v Dolním Bousově. Vstupné 
je 70 Kč. Všichni, kteří máte o toto téma 
zájem, jste srdečně zváni.             J. Ječná

Zápis do mateřské školy. Vážení rodi-
če a milé děti, máte-li zájem navštěvovat 
naši mateřskou školu, tak přijďte mezi nás 
a přijďte k zápisu. Zápis do mateřské školy 
se koná ve čtvrtek, dne 26. 5. 2016 od 13 
do 16 hodin a v pátek, dne 27. 5. 2016 od 13 
do 16 hodin. Přihláška k docházce do MŠ, 
ke stravování a dotazník pro rodiče dětí je 
ke stažení na webových stránkách školy 
nebo k vyzvednutí přímo v mateřské ško-
le u p. uč. Ryklové a Nechanské. Kritéria 
pro přijetí dítěte do MŠ si prostudujte též 
na webových stránkách školy. 

K zápisu s sebou přinesete a odevzdáte vy-
plněnou a od lékaře potvrzenou přihlášku 
do MŠ a ke stravování, vyplněný dotazník 
pro rodiče dětí a k nahlédnutí předložíte 
svůj občanský průkaz a rodný list dítěte. 
Těšíme se na Vás!                     M. Ryklová

Z Bousova do Bousova. 8. ročník turis-
tického pochodu, který pořádá městské 
informační středisko, se uskuteční v so-
botu 7. května 2016. Sraz účastníků v 9.45 
na vlakovém nádraží, odjezd vlakem 
v 10.02 na zastávku Bechov (10.08). Dále 
půjdeme společně, na trase nejsou žádné 
kontroly. Cílem pochodu je navštívit mís-

ta v blízkém okolí Dolního Bousova, kam 
většina lidí nezavítá. Ze Svobodína podél 
boleslavské trati k bývalé hájovně Lucká, 
přes les do Obrubců (zbytky bývalé tvrze), 
na Všeborsko (kostel Nejsvětější trojice), 
do Obrub (lidová architektura, bývalá pís-
kovna), přes bývalý písečák na Rohatsko 
(obnovená studánka) a podél bakovské 
trati zpět do Dolního Bousova. Délka po-
chodu je 13 kilometrů, doporučujeme vzít 
si svačinu a pití. Zveme všechny zájemce 
o krásnou procházku i historii našeho re-
gionu.                                           M. Ječný

Dotace na výměnu kotlů v domácnos-
tech. Středočeským krajem byl vyhlášen 
Program „Výměna zdrojů tepla na pevná 
paliva v rodinných domech ve Středočes-
kém kraji 2015–2018".

Poskytovatelem dotace dle uvedeného pro-
gramu je Středočeský kraj. Cílem progra-
mu je snížení znečištění ovzduší z malých 
spalovacích zdrojů, tzv. lokálních tope-
nišť, využívajících tuhá paliva. Tento sta-
rý zdroj tepla bude moci být vyměněn za: 
nový kotel na pevná paliva, plynový kon-
denzační kotel, tepelné čerpadlo a další.

Lhůta pro podání žádostí je stanovena:

▸ I. kolo  žádostí od 15. ledna 2016 
od 8.00 hodin do 15. září 2016 do 16.00 
hodin

▸ II. kolo žádostí od 3. října 2016 od 8.00 
hodin do 29. prosince 2017 do 14.00 ho-
din

V případě vyčerpání peněžních prostřed-
ků určených na program bude příjem žá-
dostí ukončen.

Žádosti lze podat v písemné podobě 
na formuláři, a to včetně povinných pří-
loh. Žádost lze podávat osobně na po-
datelně Krajského úřadu Středočeského 
kraje, Zborovská 11, Praha 5, v úředních 
hodinách podatelny nebo zasláním na ad-
resu Krajského úřadu Středočeského kra-
je, Zborovská 11, Praha 5, PSČ 150 21.

Více na www.kr-strecocesky.cz.

D. Říhová

V této rubrice je místo i pro vaše sdělení, názory a zajímavé informace, na které byste rádi upozornili další obyvatele Dolního 
Bousova a okolí. Své příspěvky zasílejte emailem či poštou do redakce nebo je přineste osobně do infocentra v Kostelní 
ulici nejpozději do 15. 5. 2016. 



Různé samostatné články
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Rev it alizace aleje V Lipkách
Někdy události nabývají rychlejšího 

tempa, než jsme očekávali. O „lipkách“ 
mudrujeme s vedením města více než rok. 
Před tak rozsáhlým zásahem je totiž třeba 
absolvovat řadu administrativních kroků, 
zajistit finanční krytí, ale především je po-
třeba zvolit spolehlivou firmu, která ošet-
ření provede. Vším tím jsme snad úspěšně 
prošli a vybraní realizátoři se hned pár 
dní po skončení výběrového řízení pustili 
do práce. Takže v době, kdy píši tyto řád-
ky, jste už zajisté zaznamenali čilou aktivi-
tu v korunách našich lipek.

Pojem revitalizace je dnes poměrně 
módním v ekologii, ale hlavně ve slovníku 
ekologicky se tvářících politiků. Oni si jej 
vlastně vypůjčili už i ekonomové a urbanis-
té. Takže umíme revitalizovat zkrachovalé 
firmy nebo opuštěné a chátrající továrny 
a kravíny. Vždycky jde ale o to, do jaké 
míry hodláme „znovu život“ (re-vitalis) 
danému místu navrátit. Abychom místo 
nového života nezískali jen staré živoření.

Zajisté to není náš případ. Tedy zpět 
k naší bousovské lipové aleji. Její nejlepší 
léta jsou již bohužel ta tam. Traduje se, že 
o její výsadbu se zasloužil Antonín Fier-
linger, správce bousovského cukrovaru 
od roku 1875. Stáří původních stromů mů-
žeme tedy odhadnout na 140 let. V expo-
novaném silničním provozu, s kořeny čás-

tečně zalitými asfaltem, v zimě asi občas 
prosoleny, nemají zrovna ideální životní 
podmínky. Vytvořil se tak především zá-
sadní nepoměr mezi lety rozvinutou koru-
nou a strádajícím kořenovým systémem. 
Větve prosychají, některé mohutné stromy 
na chatrných základech neodolávají pory-
vům silnějších větrů. Již na začátku 90. let 
bylo přistoupeno k ošetření stromů proře-
zem, ne zrovna ideálním způsobem (řeče-
no dle dnešních znalostí!). Po deseti letech 
bylo zopakováno o něco lepším postupem. 
Ale k dnešku uběhlo dalších patnáct let, 
koruny dále prosychají, téměř každoroč-
ně vidíme samovolně padnout některý ze 
stromů. A tak představitelé města rozum-
ně sáhli po dalším ošetření. Nejsou to lev-
né věci, vždyť jde skoro o stovku stromů. 
Je potřeba zajistit odborné posudky, pro-
jekt, výběrové řízení. Jím nakonec úspěš-
ně prošla firma Nastrom.cz, kterou nám 
už před časem doporučila správa CHKO 
Český ráj a my jsme ji s uspokojením otes-
tovali v Horním Bousově. 

A tak tedy v lipkách se v tyto dny už 
pilně pracuje. Jednotlivé stromy prochá-
zejí zdravotním či redukčním řezem. Asi 
deset lip má tak rozsáhlá poškození přímo 
na kmeni, že bude nutno je skácet. Vše 
se provádí šetrně většinou tzv. stromole-
zeckým způsobem (obdoba horolezecké 

techniky). Začalo se s prořezem v období 
vegetačního klidu, kdy stromy „spí“. Dal-
ší postup budeme s realizátory průběžně 
konzultovat. Nelekněte se, pokud některé 
etapy prořezávání budou probíhat i za plné 
vegetace, je to dokonce pro výsledný efekt 
někdy výhodnější, „pooperační“ zmlazení 
stromů není pak tak bujné a lépe se kori-
guje.

Až celá akce skončí, začneme zodpo-
vědně zvažovat další osud celého stromo-
řadí. Nabízí se dvě základní možnosti. 
Buď vzniklé proluky ihned doplníme no-
vou výsadbou. Nebo dosazování odložíme, 
aby pak byly vysázeny najednou větší celky 
stejnověkých stromů a byla tak zvýrazně-
na alejní jednolitost. Pokud budete mít pro 
některou z těchto variant pádný argument, 
prosím, zapojte se do diskuse. Rozhodně 
se našich „lipek“ nehodláme vzdát, byť i ta-
kové tendence v zájmu „bezpečnosti v sil-
niční dopravě“ nyní často zaznívají.

V této etapě předpokládáme i vyřezání 
jasanů mezi kostelem a domem s pečovatel-
skou službou, možná i další jednotlivosti. 
Velkou výhodou a úsporou je, že při zpra-
cování a úklidu ořezaného větvoví může 
pomoci naše pracovní skupina města, náš 
obecní štěpkovač a kompostárna. Další zá-
sahy, vesměs kácení, jsou v plánu ve Vlčím 
Poli. Buďte proto, prosím, trpěliví, ale klid-
ně vznášejte na toto téma dotazy na vedení 
města nebo na autora tohoto článku.

Tomáš Grindl

Knižní zmínka o Dolním Bousově
Tentokrát bylo jméno města Dolní Bou-

sov zmíněno v publikaci Vladimíra Úlehly – 
Ze starého Jičína – Lohařové (vydáno Tom 
Tour Jičín 2015, 224 s.). 

Prof. Vladimír Úlehla oslavil nedávno 
své 90. narozeniny, ale je stále plný akti-
vity. V současné době jistě nejlepší znalec 
Jičína 2. poloviny 19. století a období před 
vznikem ČSR. Oprašuje ze zapomnění 
jednu významnou jičínskou osobnost 
za druhou a zařazuje je opět do dějin měs-
ta. Tak to bylo s dcerou Boženy Němcové 
Dorou, s dědečkem Václava Čtvrtka Václa-
vem Fejfarem, s rodinou česko-německého 
publicisty Karl Krause, s rodem sochařů 
Stuchlíků i s mnoha dalšími osobnostmi. 
Věnoval jim knížku, studii ve sborníku, 
rozsáhlý článek v novinách nebo alespoň 
několik vět ve svých knihách o Jičíně 
na konci 19. století či o jičínském hřbito-

vu. A to má "v šuplíku" ještě velkou práci 
o jičínském profesoru Jakubu Všetečkovi, 
příteli T. G. Masaryka.

Při dlouholetém studiu v jičínském ar-
chivu neunikly samozřejmě jeho pozornos-
ti ani osobnosti dvou jičínských význam-
ných právníků, otce a syna Lohařových. 
Nás zajímá především otec František (21. 9. 
1831 - 19. 1. 1897), dolnobousovský rodák, 
kterému prof. Úlehla věnoval před několika 
lety i článek v Bousováku (v r. 2004, č. 3, s. 
6-7).  Byl to absolvent mladoboleslavského 
gymnázia a pražské právnické fakulty. Již 
jako mladík se stal známou osobností, byl 
vychovatelem v rodině vlasteneckého stat-
káře a milovníka umění Veitha v Liběchově 
a jedním ze zakladatelů časopisu Právník, 
dokonce krátce přednášel na budapešťské 
univerzitě. Od r. 1858 dočasně a od r. 1869 
trvale žil jako zemský advokát v Jičíně, kde 
se zasloužil o mnohé důležité akce hospo-

dářského i kulturního charakteru, o rozvoj 
spolkového života atd. Na jeho činnost na-
vázal ve všech směrech jeho syn Jaroslav 
Lohař (9. 9. 1862 - 26. 6. 1919).

Knížka nás tedy podrobně seznamuje 
s téměř zapomenutými osobnostmi, kte-
ré toho pro Jičín i celý okolní kraj hodně 
vykonaly. Otvírá ale zároveň řadu otázek. 
Autor se věnuje hlavně jičínskému působe-
ní obou Lohařů, stranou ponechává zvláš-
tě mládí Františka Lohaře. Píše pouze, že 
se narodil v Dolním Bousově čp. 145, že 
jeho otec Jan pocházel z Bosně z rodiny 
koláře, matka Kateřina byla dcerou Jana 
Voborníka a Alžběty, roz. Kolískové, obou 
z Dolního Bousova. O mnoho víc není ani 
ve zmíněném článku v Bousováku. Pone-
chal tedy budoucím badatelům dostatek 
prostoru, aby podrobněji vykreslili také 
Lohařův rod, jeho studie a počátky veřej-
ného působení. Bylo by to žádoucí i pro 
celkové důkladné zpracování dějin města.

Karol Bílek
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Pomáhat se nám daří  již  12 let
Domácí násilí

Oběti domácího násilí byly vloni pod-
porovány v rámci sociální služby „Inter-
venční centrum Mladá Boleslav“. Pomoc 
vyhledalo 63 žen a 1 muž ze všech spo-
lečenských vrstev. V 53 rodinách byly 
svědky domácího násilí nezletilé děti. 
Ve srovnání s rokem 2014 přibylo 15 obě-
tí. Většina klientek čerpala službu dlou-
hodobě, bylo provedeno 510 kontaktů či 
intervencí, včetně pomoci se sepisováním 
návrhů, žalob apod. Policie ČR v okrese 
Mladá Boleslav vykázala vloni ze společ-
ného obydlí 9 násilníků. V jediném pří-
padě došlo k tomu, že oběť odjela krátce 
po incidentu i s vykázaným násilníkem 
mimo bydliště. Dalších 8 obětí čerpalo 
pomoc intenzivně, u nich evidujeme 93 
kontaktů či intervencí. 

Oběti trestné činnosti
Poprvé byl vloni realizován projekt 

„Poskytování právních informací obětem 
trestné činnosti v okrese Mladá Boleslav“, 
který byl podpořen Ministerstvem spra-
vedlnosti. Podpořeno bylo 36 obětí, větši-
nou opakovaně. Spektrum trestných činů 
bylo velmi pestré: opakovaně byl řešen 
například stalking neboli nebezpečné pro-

následování ze strany bývalých partnerů, 
zanedbání povinné výživy neboli neplace-
ní alimentů a podvody. Jedna z klientek, 
již několik let těžce poškozovaná vlast-
ním manželem, jím byla dokonce křivě 
obviněna z přípravy nájemné vraždy jeho 
osoby. Manžel klientky byl následně ze 3 
trestných činů obviněn Policií ČR a hro-
zí mu trest odnětí svobody na 2 až 8 let. 
Několika klientům byla poskytnuta po-
moc k získání odškodnění. Za spolupráci 
na konkrétních případech obětí domácího 
násilí a další trestné činnosti děkujeme 
především Polici ČR. Projekt byl podpo-
řen i na rok 2016.

Podpora vzdělávání dětí
Spolek vloni již popáté aktivizoval ro-

diče předškoláků ze sociokulturně znevý-
hodněného prostředí k zapsání a docház-
ce dětí do školky alespoň na poslední rok 
před nástupem do školy. Rodiče před-
školáků, kteří do školky nemohli chodit, 
se učili systematicky připravovat své děti 
na nástup do školy doma. Terénní pracov-
níci spolupracovali s 63 rodinami z celého 
okresu. Projekt „Nová šance pro romské 
děti“ byl realizován s finančním přispě-
ním Středočeského kraje. Za spolupráci 

na konkrétních případech děkujeme pře-
devším pracovnicím OSPOD Mladá Bole-
slav a Mnichovo Hradiště. 

Potravinová pomoc
Potravinová pomoc poskytovaná od lis-

topadu 2015 může být čerpána nejen naši-
mi klienty v náhlé nebo dlouhodobé finanč-
ní tísni, ale na i na doporučení OSPOD 
a starostů obcí z celého okresu, a to díky 
spolupráci s Potravinovou bankou Praha. 
K dispozici jsou trvanlivé potraviny.

K poskytování pomoci potřebujeme pod-
poru

Poskytujeme 5 druhů sociálních služeb 
a další pomoc. Zveřejnění dalších statistik 
připravujeme. Lidem v krizi z okresu Mla-
dá Boleslav odborně a bezplatně pomá-
háme již od roku 2004. Tým zkušených 
sociálních pracovníků je podporován 
právničkou s advokátní praxí a supervizo-
rem. Vzhledem k tomu, že všechny služby 
a pomoc poskytujeme bezplatně, avšak zá-
roveň některé projekty vyžadují kofinan-
cování z vlastních prostředků, uvítáme 
jakoukoli podporu firem a jednotlivců.

Martina Brzobohatá, ředitelka
Intervenční centrum Mladá Boleslav

Dobr ých florbalistek přibý vá
Tentokrát si poví-

dáme s Viktorem Ma-
jerem o tom, jak se 
daří dívčímu florbalu 
v Dolním Bousově, 
jehož je trenérem. Co 
takový trénink obnáší, 
co si netroufl pískat, 
a taky jakou mají spo-
třebu plastových florbalových míčků za rok.

Zuzana Zemanová

Pod jakou organizaci spadáte, nebo jste 
samostatní?

Jsme registrovaní pod Florbalovou aka-
demií sídlící v Mladé Boleslavi. Zajišťuje 
nám částečně vybavení, a přihlašuje nás 
do pražské ligy ČFbU, školí trenéry aj. 
Akademie má pod sebou 450 týmů dětí 
a dospělých ve Středočeském kraji. (např. 
Nymburk, Dalovice, Mladá Boleslav, Mi-
lovice, Česká Lípa, Dolní Bousov aj.)

V Dolním Bousově jste začal trénovat 
dívčí tým v roce 2012, tehdy hrálo osm dí-
vek, jak jste se rozrostli k dnešnímu datu, 
a jak hodnotíte schopnosti týmů?

K dnešnímu dni je zde osmnáct ak-
tivních hráček. Máme družstvo složené 
z žákyň třetích a čtvrtých tříd, tzv. elév-
ky, a pak tzv. mladší žákyně. Oba týmy 
hrají Ligu ČFbU. Holky jsou moc šikov-
né a v tabulce získaných výsledků jdou 
stále nahoru. 
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Jaké byly vaše největší dosavadní úspě-
chy, které již stojí za pochlubení?

Největší úspěch je ten, když holky vy-
hrají jakýkoliv zápas a mají z toho radost. 
Neznám tým, který by pokaždé vyhrál. 
Jsou i prohry a to k florbalu a ke sportu 
celkově patří. Je důležité, aby je to bavi-
lo a nedělaly to z nutnosti. Florbal je ko-
lektivní sport. Každý úspěch se počítá. 
Přijde-li prohra, oklepeme se, a připravu-
jeme se na další zápas. Zápas od zápasu 
jsou dívky lepší a lepší. Mají chuť bojovat 
o body do celkové tabulky.

Trénujete všechna děvčata stále sám, 
nebo už máte pomocníky?

Naštěstí už mám pomocníky. Martin 
Pechan pomáhá trénovat mladší žákyně 
a Luděk Piesche trénuje elévky. 

Kdyby někdo chtěl k vám do trenérského 
týmu, je to možné, měl by uplatnění? Co 
musí adept splňovat?

Trenéra bychom určitě uvítali. Chtěli 
bychom otevřít od příštího roku příprav-
ku, to je pro dívky z 1. a 2. třídy, a pak 
budeme potřebovat trenéra pro starší 
žákyně. Jsme na to v současnosti jen tři, 
takže pokud by měl někdo zájem, budeme 
rádi. Trenér žádné zvláštní schopnosti mít 
nemusí, jen je nutné, aby absolvoval ško-
lení vedoucího družstva. Pak může jezdit 
na zápasy.

Kde tuto trenérskou licenci získá, a jak 
moc je její absolvování náročné?

Toto všechno zajišťuje taktéž Florba-
lová akademie. Školení je pouze na jeden 
den, uskuteční se v Mladé Boleslavi a je 
plně hrazeno ze skupiny. 

Trénují se děvčata jinak než kluci?
Velký rozdíl tam určitě není. Kluci jsou 

běhavější, tvrdší, holky jsou k sobě ohledu-
plnější a nehrají až tak agresivně. I když 
se nám na turnajích stává, že soupeřky 
schválně faulují, ale my učíme naše děv-
čata toto neoplácet. To je věc rozhodčího, 
a je na něm, aby agresivní hru uhlídal. 

Jak často trénujete, kde a jaká je sklad-
ba?

Scházíme se jednou týdně na povinný 
trénink (mladší žákyně středa od 16.30-
18.00, elévky čtvrtek od 17.00-18.00) a jed-
nou týdně na dobrovolný, kde hlavně tuží-
me fyzičku. Hrajeme pouze v tělocvičně. 
Využíváme pohostinství místní základní 
školy, od které si také půjčujeme manti-

nely, branky, časomíru aj. Část tréninku 
se věnujeme odpalům, běhu, aby bylo 
zrychlení, práci s míčkem a samozřejmě 
se snažíme v závěru stihnout i samotnou 
hru. Velmi dobré je zápas nahrát na video, 
a pak dívkám ukazovat, co bylo dobře, 
a co naopak špatně. 

Je možné, aby děvčata nastoupila i bě-
hem roku, co k tomu potřebují, a jaký je 
finanční příspěvek?

Mohou nastoupit k jakémukoli datu, 
aktivní sezóna trvá od září do dubna. 
Nepotřebují ze začátku vůbec nic, všech-
no jim půjčíme. Kdyby chtěly, mohou se 
zajít jen podívat, osahat si to, zkusit hrát. 
Nikdo na ně netlačí. Když se rozhodnou, 
že začnou hrát, většinou mají pak svoji ho-
kejku. Finanční zátěž není veliká, hradí se 
jedenkrát ročně osm set korun Florbalové 
akademii. To je všechno. 

Florbal se hraje s plastovým děravým 
míčkem, jakou má životnost, a odhadnete 
vaši roční spotřebu míčků? Je problém zafi-
nancovat nové? 

(smích) Je docela pevný, dost vydrží, ale 
když se na něj šlápne, tak praskne. Taky se 

často zatoulají. Spotřeba za rok, no to je 
opravdu jen odhad, asi čtyřicet kusů. Buď 
je nakupujeme z peněz od sponzorů, nebo 
nám je poskytne Florbalová akademie, 
takže naštěstí stále je čím hrát. 

Máte dostatek sponzorů?
Sponzorů není nikdy dost. Jsme nezis-

ková organizace, každému dárci můžeme 
vystavit doklad na odpis z daní, a velmi 
nám pomůže právě nákup jakéhokoli spor-
tovního vybavení, včetně oblečení. 

Kdy jste vy sám začínal koketovat s myš-
lenkou, že se budete věnovat trénování flor-
balu? A hrál jste někdy sám aktivně? 

To jsem bydlel ještě v Mladé Bolesla-
vi, bylo mi tehdy asi osmnáct let. Pomá-
hal jsem kamarádovi s trénováním a za-
čalo mě to bavit. Takový plynulý vývoj. 
Aktivně jsem ale nikdy nehrál. Zahraji 
si však velmi rád rekreačně ať už f lorbal 
nebo fotbal. Před pár týdny jsem uspo-
řádal přátelské utkání rodičů dětí, které 
f lorbal hrají a bylo to moc fajn. Hráli 
muži i ženy, a doufám, že to nebylo na-
posledy. Pískat jsem si to tentokrát ale 
netroufl.
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A larm už není jen na hlídání
Žijeme ve světě, kde každý den se odehrává nějaká životní situa-

ce. Kdy dochází k radostem jakéhokoliv charakteru, ale také, jak je 
to bohužel na světě zařízené, jsou i životní situace, které si nechce 
nikdo připustit, že mohou nastat. Jednou z nich je i návštěva našeho 
domova nezvanými hosty. Kdo by o takovouto příhodu stál? Asi ni-
kdo… Je to bohužel daň za dnešní dobu. Proto je třeba to co máme, 
chránit jakýmkoliv legálním způsobem. Někdo si pořídí psa, ně-
kdo dva a někdo si chce dům zabezpečit alarmem, který v dnešní 
době je zařízením, které umí mnoho užitečných služeb, které jsou 
v dnešních domácnostech, dá se říct, běžné. Dnešní alarmy tedy 
jsou již plně komfortní multifunkční zařízení, která umí například 
řídit zalévání zahrady, topit, chladit, hlídat vozidlo, hlídat dění oko-
lo bazénů, či otevírat garážová vrata. 

Většinou si pořizujeme alarm proto, abychom ochránili svůj 
domov a jeho okolí a okamžitě zjistili dění v našem domě a kolem 
něj. Aby spolehlivě fungoval, musí jej namontovat profesionál. Sa-
motný alarm, jak jsme zmínili, pouze ohlásí poplach. Vzniklý po-
žár, unikající plyn, dobývající se zloděje nebo tekoucí vodu přitom 
musí někdo fyzicky uhasit či zastavit. I když jste zrovna v práci, 
na služební cestě nebo na dovolené. Zajímavou funkcí pro star-
ší populaci – seniory je komunikace pomocí „tísňových funkcí“, 
kdy tato osoba je vybavena přívěskem, či náramkem a na pouhé 
stisknutí tlačítka okamžitě osoby, které jsou telefonními čísly při-
řazeny k hlášení, mají u sebe informaci, která je zaslána jako SOS 
od postižené osoby, či osoby, která se nachází v tísni (nemoc, mož-
né napadení domova, ohrožení na životě atp.). 

Veškeré informace, které se odehrávají ve střežených objek-
tech, uživatelé získávají různými zvolenými způsoby: SMS zprá-
vou, GSM telefonním hovorem nebo LAN daty. Všechny infor-
mace jsou archivovány, a tak se v případě vážných problémů se dá 
dohledat, co se stalo a proč. 

Ne každý si bohužel uvědomuje, že i ten nejkvalitnější alarm 
bez trvalého dohledu a možnosti vyslat profesionální zásah, se dá 

přirovnat ke stříkačce bez hasiče. Cena za trvalý dohled je přitom 
jen zlomkem ceny za samotný alarm.                      Richard Nocar

Trať mezi  Bousovem a Kopidlnem se změní 
ve zkušební laboratoř 

Článek byl převzat z Jičínského deníku. 

Na železniční trať mezi Kopidlnem 
a Dolním Bousovem se téměř po šesti 
letech vrátí čilý ruch. Stát totiž tento 
dvaadvacet kilometrů dlouhý úsek pro-
dává společnosti AŽD Praha. Ta chce 
na trati testovat zabezpečovací zařízení. 
Současně ji ale nabízí k využití pro jíz-
dy historických vlaků, takže milovníci 
mašinek by o nostalgické výlety okolo 
Humprechtu neměli přijít. Navíc nový 
vlastník hodlá trať opravit a vybudovat 
z ní jednu z nejmodernějších regionál-

ních linek. Nebrání se ani tomu, aby se 
sem opět vrátila pravidelná osobní vla-
ková doprava.

„Do obnovy tratě chceme vložit zhruba 
dvacet milionů a dalších padesát milionů 
do zabezpečovacích technologií," slibuje tis-
kový mluvčí firmy AŽD Jiří Dlabaja.

Pravidelné spoje na trase Dolní Bou-
sov – Kopidlno, které přepravovaly ces-
tující, tu jely naposledy 13. března v roce 
2010. Kraj si totiž u přepravce neobjednal 
osobní přepravu a vlaky definitivně nahra-
dily autobusy.

O zachování spojů usiloval starosta 
obce Dětenice Radomír Vališka, kterému 
se před čtyřmi lety podařilo vrátit vlaky 
na koleje alespoň v létě. Prosadil a zajis-
til pro veřejnost letní jízdy vlakem okolo 
Humprechtu. Putování vláčkem z Dolní-
ho Bousova do Dětenic, Kopidlna, Jičína, 
Sobotky má na starosti Mladoboleslavský 
železniční spolek, který vypravuje mimo-
řádné vlaky vedené historickým motoro-
vým vozem M 131.1081.  

Předseda boleslavského spolku Martin 
Bárta o prodeji tratě ví, s novým majite-
lem zatím nejednal. Věří, že ale dostojí 
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svým slibům a letní nostalgické vyjížďky 
povolí. „O prázdninách bychom chtěli dát 
trať k dispozici místním dopravcům, to zna-
mená, že bychom ji zachovali ve prospěch ve-
řejnosti. Poplatky budou pronajímatelé pla-
tit, ale nebudou vyšší než v současné době. 
Navíc chceme vložit zhruba dvacet milionů 
korun do obnovy tratě a dalších padesát mi-
lionů do zabezpečovacích technologií, aby 
trať byla kvalitní a nechalo se po ní rychle 
a bezpečně jezdit, " naznačuje tiskový mluv-
čí. Jinak hodlá ADŽ změnit lokální trať 
na železniční laboratoř s přejezdy a za-
bezpečením, které pro dráhy vyvíjí. Trať 
je pro vývoj a testování drážní techniky 
vhodná, neboť jí protíná pětadvacet zasta-
ralých přejezdů.

„Budeme tu zkoušet novější technolo-
gie, které na české železnici ještě nejsou. 
Jsou to nejrůznější přejezdy dálkově ovlá-
dané, zabezpečovací zařízení s využitím 
satelitních technologií. Z pohledu regio-
nálních tratí to bude jeden z nejmoderněj-
ších úseků, a pokud tu obce budou chtít 
zavést třeba dva páry vlaků ráno a večer, 
tak jim to rozhodně umožníme," říká Jiří 
Dlabaja a pokračuje: „Nechceme sterilní 
trať, chceme, aby žila. Cenu za její nákup 

vám zatím neřeknu, čekáme na schválení 
transakce vládou," uvedl mluvčí k průta-
hům ze strany vlády.

AŽD Praha je významným, ryze čes-
kým dodavatelem a výrobcem zabezpečo-
vací, telekomunikační, informační a auto-
matizační techniky, zejména se zaměře-

ním na oblast kolejové a silniční dopravy 
včetně telematiky a dalších technologií. 
Společnost zajišťuje výzkum, vývoj, pro-
jektování, výrobu, montáž, rekonstruk-
ce a servis zařízení, systémů i investič-
ních celků.                            

 Iva Kovářová
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Jak Dolní Bousov k dobré vodě přišel – 4. část
Čerpačku stavěli F. Boček, F. Kopecký, 

J. Valeš a již nepamatuji, kdo ještě. Ale 
dobrou vzpomínku mám na epizodu, kte-
rá se stala na stavbě. Již jsme byli ze země 
venku, postavili jsme lešení a stavěli zdi. 
Na lešení byli Boček, Kopecký a dole u mí-
chačky J. Valeš. Byl již podzim a chlapi mě 
umluvili, že je zima, abych dojel pro něco 
teplého. Koupil jsem tedy v Oseku láhev 
rumu a u čerpačky jsem vařil grog. Plyn 
jsem s sebou vozil stále.

Uvařil jsem grog a každému jsem jed-
nu sklenici od hořčice naplnil a roznesl. 
Všichni si libovali, až najednou strašný 
řev. Jeden nejmenovaný u míchačky si 
prázdnou sklenici položil na lešení a dru-
hý na lešení nahoře, se mu do prázdné 
sklenice z legrace vymočil. Majitel této 
kouká a říká: „jé já tam ještě drobek mám“ 
a hned to do sebe vrazil. A to byl právě 
ten řev. Ukončit situaci musela ještě jedna 
láhev rumu. Jinak to vypadalo velmi zle.

Teď se vrátím k výtlakovému potrubí 
od čerpačky do vodojemu. Pro vysvět-
lení, čerpačka je ovládána z vodojemu 
plovákem, který dá vždy čerpačce im-
puls, aby čerpala, když hladina poklesne. 
Z toho důvodu je současně s potrubím 
výtlačným položen do vodojemu osmi-
pramenný kabel. Jel jsem na Kladno ka-
bel sehnat, jenže nebyl k sehnání. Celou 
výrobu odebírala ruská armáda, jak jsem 
zjistil. Kladeňáci mi doporučili, abych 
šel na posádku do Ml. Boleslavi, ti že by 
nám mohli 2,5 km kabelu prodat. Bousov-
ský náčelník SNB, měl provdanou dceru 
za ruského důstojníka a ten mi slíbil, že 
odprodej vyjedná, ať přijedu zítra. Bylo 
to vyjednáno. Mazal jsem tedy do rus-
kých kasáren, kde jsem při čaji strávil 
celý den v rudě vymalované kanceláři. 
Náčelník prý vyjednával s Milovicemi, 
kde měli potřebné metry kabelu pro nás. 
Samozřejmě, že to nevyšlo. Znovu jsem 
jel na Kladno, kde byl náš známý náčel-
ník Sokola. Každý rok totiž navštěvoval 
soustředění mladých gymnastů na Dol-
nobousovském stadionu a ten byl dokon-
ce v Kladenské kabelárně zaměstnán. Ten 
nám kabel v délce 6 km, ale čtyřvodičový 
sehnal. Tudíž ve výkopu vedou vedle vody 
2 kabely čtyřvodičové.

V roce 1976 jsme mohli odzkoušet čer-
pačku, vodojemy a potrubí až k Baráčku. 
Až sem jsou položeny azbestocementové 
roury. Vše běželo normálně.

S umělou hmotou LPE 10 ATM to neby-
lo žádné štěstí. V republice ho vyráběl jen 
Plastimat Nitra a bohužel výrobou nestačil 
pokrýt poptávku. Zatím nám dodali prů-
měr 150 mm, který byl určen od Baráčku 
až na náměstí. Bylo nutné sehnat svářečku 
na LPE a naučit se s ní svářet. To jsme za-
tím neuměli a ani nikdy neviděli. Mezitím 
volal Pepík Botků z Mototechny Nitra, že 
Plastimat obdržel zásilku LPE z Německa, 
že by nám něco nechali, ale museli bychom 
si je sami odvézt. Spojil jsem se s Plastima-
tem, kolik nám jich nechají a na základě 
toho mi ředitel Liazu Mnichovo Hradiště 
půjčil 6 m dlouhý návěs s tahačem, aby-
chom pro roury mohli dojet. 

Bylo to někdy v roce 1976 na podzim. 
Na silnicích se již tvořily námrazy. Pan Fia-
la a já jsme odpoledne kolem 15. hodiny če-
kali na návěs a přes Sobotku jsme jeli směr 
Hradec Králové, protože dle řidiče, přece 
nepojedeme do Nitry přes Kolín, kudy jsem 
chtěl já, neboť jsem se bál námrazy, na se-
veru na silnicích. Bohužel již za Ohařicemi, 
když jsme sjížděli k Lochovu, před námi 
přibrzdil osobní vůz, náš řidič přibrzdil 
za ním, dostali jsme smyk, návěs se přetočil 
napříč silnice a budka tahače se s námi pře-
vrátila do příkopu. Já s Fialou jsme zůstali 
v budce zablokováni a řidič buď vyskočil, 
nebo vypadl. Zvenčí na nás volal, ať vyleze-
me, ale budka byla deformovaná a dveře ne-
šly otevřít. Potom jsme ucítili naftu, motor 
stále běžel, báli jsme se, že tady uhoříme. 
Nakonec řidič vypáčil dveře, abychom se 
dostali ven a zavřel přívod nafty do motoru. 

Tímto jsme vlastně zatarasili silnici 
a auta směr Jičín musela odbočovat na Bla-
ta. Přijíždějící auto od Blat jsme poprosili, 
aby nám poslalo ze Sobotky příslušníky 
SNB. Příslušník přijel, ale protože to není 
na jeho trase a silnice nebyla protažená, to 
ho už vůbec nezajímalo, že prý je to věc 
Jičína. Tak jsme čekali na Jičíňáky. Mezi 
tím nám jeden traktorista pomohl strh-
nout návěs trochu stranou ke krajnici, aby 
se dalo projet.    

Protože Jičíňáci stále nepřijížděli, pana 
Fialu vzalo jedno auto do Bousova pro paní 
Klauzovou, abychom se dostali domů. Mezi 
tím řidič vyndával trojúhelník z kastlíku 
na boku návěsu, aby označil na silnici pře-
kážku. A jak ho tahal, tak od Sobotky jel lin-
kový autobus a přimáčkl mu hlavu na boč-
nici návěsu. Hned za námi zastavil. Říkal 
jsem mu, když už jednou kolem nás jel opač-

ným směrem, že si mohl dát na nás větší po-
zor a teď provede takovou věc. Zastavovali 
jsme různá auta, až nějací Slováci z Galan-
ty nám naložili v bezvědomí našeho řidiče 
do Sobotky k MUDr. Kafkové. Sám jsem 
u autobusu očistil poznávací značku a řidi-
če autobusu upozornil, aby tam počkal, aby 
se nestal další malér. U paní doktorky jsem 
nepochodil, protože nic nepomohlo a řidiče 
převzal sobotecký pohřební ústav. 

Mezi tím se vrátil pan Fiala s paní Klau-
zovou, ale u havárie nikdo nebyl a řidič 
autobusu ujel. SNB Jičín přijeli někdy asi 
ve 22 hod. v noci. To jsem již s nimi ne-
chtěl nic mít. Vyložili jsme jim, že se nám 
to stalo někdy v 16 hod. odpoledne, nikdo 
nebyl mrtvý a než přijeli, že už je to velký 
malér. Bez prokurátora jsem s nimi nechtěl 
mluvit. Tudíž telefonem přivolali prokurá-
tora a tomu jsme vše, co se stalo odpoled-
ne, vyložili. Bohužel z  poznávacího čísla 
autobusu jsem si pamatoval jen JC a po-
tom číslo 30. Byla moc zima, bouračku za-
jistili SNB a silničáři odtáhli, co překáželo 
a my jsme odjeli domů, že se to projedná zí-
tra. Měl jsem přijet v 8 hod. do Jičína, což 
jsem odmítl, ať si pro mě přijedou, že přeci 
není možné případ, který se stal po 15 hod. 
odpoledne, aby se projednával takovýmto 
způsobem. Doma se nejprve podivila man-
želka, že už jsem ze Slovenska doma. Mu-
sel jsem jí celý případ vylíčit. 

Ráno ještě u mne nebyli Jičíňáci, ale 
již se u mne objevil SNB z Mnichova Hra-
diště a chtěl se mnou projednat, jak mám 
mluvit u výslechu v Jičíně. Toho jsem vy-
hodil. Za chvíli přijel pohřebák z Mnicho-
va Hradiště, kde prý má mrtvolu, tak toho 
jsem také vyhodil. 

Již za krátko se konal na ONV v Jičíně 
soud s řidičem autobusu, kterého podle 
SPZ JC – 30 našli. Byl to řidič linkového au-
tobusu Jičín – Sobotka. Byl odsouzen k ne-
podmíněnému trestu na 2 roky. Manželka 
mrtvého řidiče, byla u soudu s příslušníkem 
SNB z Mn. Hradiště, kterého jsem tehdy 
ráno z domu vyhodil a se kterým měla po-
měr. Proto mě asi tehdy ráno naváděl, jak 
mluvit u výslechu, aby z toho zřejmě něco 
měla. Po vynesení rozsudku omdlévala, 
protože řidiči dali málo. Nakonec se přímo 
u soudu za řidiče zaručila skupina druhých 
řidičů, kolegů. Zaručili se, že ho převycho-
vají a on trest dostal podmínečný. Já jsem 
měl se stavěním po náladě.

Pokračování příště
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Škola

Karneval
V pátek 12. 2. se v naší škole uskutečnil tradiční karneval. Le-

tos poprvé byl karnevalový rej rozdělený na dvě části. 

Nejdříve se do masek oblékly děti z 1. a 2. třídy, po svačině je 
vystřídaly děti ze 3., 4. a 5. třídy. V hale karneval začal průvodem. 

Sešlo se velké množství pěkných masek. Děti se vydováděly 
v různých soutěžích, hrách a hlavně při tanci. 

Na závěr všechny děti dostaly sladkou odměnu.

Sběr papíru
Vážení žáci a rodiče, ve dnech 12. - 13. 4. 2016 proběhne kaž-

doroční sběr papíru. Balíky s papírem a kartonem můžete navážet 
od 8.00 hod. během obou dvou dnů. Žáci svým třídním učitelům 

nahlásí přesný počet odevzdaných kilogramů. Předem děkuji 
za spolupráci.

Kateřina Karnová

Hraní v mateř ské škole
„Táto, mámo, pojďte si se mnou hrát 

do školky….“
Zveme děti a rodiče na hraní v mateř-

ské škole. Hru začínáme od středy 4. 5. 
2016 a zakončíme středou 22. 6. 2016. 
Hraní začíná vždy od 14.45 a končí v 16 
hodin.

Data a místa konání:

▸ Třída IV. – Včeličky (budova MŠ ve 
Školní ulici čp 186) – středy: 4. 5. 2016, 
18. 5. 2016, 1. 6. 2016 a 15. 6. 2016

▸ Třída I. – Koťata (budova MŠ v Zahrad-
ní ulici čp 534) – středy: 11. 5. 2016, 25. 
5. 2016, 8. 6. 2016 a 22. 6. 2016

Těší se na Vás paní učitelky a škola plná 
hraček!                                Ryklová Marie Paní učitelka Jitka Ječná, budoucí třídní letošních prvňáčků a předškoláček u zápisu.
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Dobrov ické K ino naruby promít á na f ař e
Kulturní nabídku městské knihovny 

jsme rozšířili o pravidelné promítání filmů. 
Prvním promítaným filmem byl v rámci 
Března – měsíce čtenářů dokument Heleny 
Třeštíkové – Zkáza krásou. Divácky atrak-
tivní dokumentární film o Lídě Baarové 
nalákal do knihovny čtyřicet diváků. Fil-
mový klub by však nevznikl bez spolupráce 
s dobrovickým spolkem Naruby. Občanské 
sdružení Naruby pořádá pravidelné fil-
mové projekce v kině Dobrovici. Od úno-
ra letošního roku můžete vybrané filmy 
zhlédnout ve vybraných boleslavských ka-
várnách a od března se nabídka dobrovic-
kého spolku rozšířila o další promítací pro-
stor – Městskou knihovnu a infocentrum 
v Dolním Bousově. 

Zatím máme sjednané promítání jed-
nou měsíčně, projekce plánujeme na první 
pátek v měsíci. Filmové nadšence upozor-
ňujeme, že se termíny promítání mohou 
ještě změnit. Sledujte pečlivě plakáty 
k jednotlivým filmům.

1. dubna se můžete těšit na Mládí ital-
ského režiséra Paola Sorrentina. Prostřed-
nictvím filmu se ocitneme v luxusním 
lázeňském hotelu, kde se každý rok setká-
vají staří přátelé Fred a Mick, vzpomínají 
na své pestré životy hudebního skladatele 
a filmového režiséra a se suchým humorem 
komentují své chátrající tělesné schránky.

Další filmový pátek 6. května budeme 
promítat maďarské drama Saulův syn. 
Snímek se odehrává ve vyhlazovacím tá-
boře v Osvětimi. Pojednává o maďarském 
Židovi – Saulu Auslanderovi. Saul chce 
uprostřed mašinérie vyvražďování důstoj-
ně pohřbít svého nevlastního syna. Film 
získal cenu kritiků na filmovém festivalu 
v Cannes.

Setkání s opr avdovou spisovatelkou
Víš, kdo napsal Tvou knihu? Tuto otázku 

jsme položily dětem během jedné z pravi-
delných klubových aktivit - představová-
ní knih. Najít jméno autora bylo pro děti 
snadné, ale říct nám, jaký asi pan spisovatel 
nebo paní spisovatelka je, už bylo nároč-
nější. Děti jsme vyzvaly, aby se nad tím bě-
hem 20 minut čtení zamyslely. Někomu se 
podařilo podstatné informace najít přímo 
v knize, někdo musel použít svou fantazii. 
Po čtení dostalo každé dítě prázdný pracov-
ní list, na který mělo napsat nebo nakreslit, 

jak si autora/autorku své knihy představuje. 
Děti se toho nezalekly a krásně své předsta-
vy na papír převedly.

A aby si spisovatele děti nemusely jen 
představovat, připravily jsme pro ně setká-
ní se skutečnou paní spisovatelkou – Petrou 
Dvořákovou, autorkou několika dětských 
knih. Za jednu z nich – Julie mezi slovy – 
získala řadu ocenění.

Paní Dvořáková za námi přijela až z da-
lekého Znojma. Dětem představila svou 
novou knížku – Flouk a Líla. Nezůstalo 

jen u toho, paní spisovatelku moc zajíma-
lo, co děti čtou. Všichni měli možnost se 
pochlubit svou rozečtenou knížkou. Paní 
Dvořáková děti okouzlila nejen svou tvor-
bou (děti si nadšeně rozpůjčovaly její knihy, 
které máme ve fondu knihovny), ale i svým 
opravdovým zájmem o jejich čtenářské 
zážitky. Všichni naši čtenáři získali úplně 
nový pohled na knižní svět a domů si rozzá-
řeně odnášeli podepsané letáčky. 

Olga Třísková, 
Jana Vlachová

6. 5. 2016  
18 : 00

Drama, Maďarsko, 2015, 107 min.

Režie: Laszlo Nemes

Vstupné: 50 Kč

Městská knihovna Dolní Bousov
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Knižní novink y
Výběr z nových titulů:

Dětská literatura:
 Abeceda (z) měst (J. Lastovička)
 Já, JůTuber (G. Hecl)
 Spáčka a vřeteno (N. Gaiman)
 Star Wars. Epizoda IV, Nová naděje 

Krimi:
 Hadí listiny (J. Cornwell) Barcelona: 

tři ženy někdo rituálně zavraždil. Do 
kůže jim vyryl podivné symboly a z úst 
vyřízl jazyk. Inspektor si láme hlavu 
nad iluminovanými dopisy, které mu 
kdosi zanechává.

 Půlnoční slunce (J. Nesbo)  Záhadný 
cizinec tvrdí, že do města přijel z Osla 
na lov bělokurů, ale na lovce vůbec ne-
vypadá. Jedinou kořistí, na kterou se 
tu bude pořádat hon, je totiž on sám.

 Ohnivé znamení (J. Červenák) Nález 
lidských ostatků v podunajských 
lesích přivede vyšetřovatele na stopu 
bezohledných lupičů a překupníků s 
otroky.

 Dotek smrti (L. Rowland) Tokio, r. 
1695. Při dostizích na šógunově hradě 
padne na cílové čáře mrtev první muž 
šógunovy zpravodajské služby. Jedná 
se už o 4. případ náhlých úmrtí vysoce 
postavených.

Romány:
 Prvok, Šampón, Tečka a Karel (P. 

Hartl) Vtipně propletené osudy čtyř 
kamarádů, kteří si dvacet let po 
maturitě zkusí položit otázku, jestli 
žijí opravdu tak, jak chtěli, když jim 
bylo osmnáct.

 Na sto kusů (L. Dillon) Gina zůstane 
po rozvodu sama a začíná znovu 
v malém bytě, takže se rozhodne 
ponechat si z bývalého života jen sto 
věcí. Co se dostane na Ginin seznam 
a čeho se zbaví? 

 Kafe @ cigárko (M. Doležalová) Jak 
vytvořit ze svého blogu fenomén, kte-
rý se pro zástupy čtenářů stane čtvr-
teční drogou? Jak přetavit spontánní 
nápad v prestižní Magnesii Literu?

 Levandulový pokoj (N. George) 
Pařížský knihkupec Jean Perdu ví 
naprosto přesně, jaká kniha dokáže 
zmírnit určitou bolest duše. Ve své 
Literární lékárně prodává romány 
jako medicínu pro život.
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Činnost k nihov ny 
v roce 20 15

V Městské knihovně Dolním Bousově 
uhradilo v roce 2015 registraci 582 čtená-
řů, z toho 306 dětí do 15-ti let. Uživatelem 
služeb knihovny je tak více než 23 % oby-
vatel města.

Stav knihovního fondu (tedy cel-
kový počet knih v majetku knihovny) 
k 31. 12. 2015 byl 13 176 svazků. Z toho 
bylo konkrétně 10 106 svazků beletrie (tj. 
romány, povídky, pohádky, detektivky) 
a 3 070 svazků naučné literatury. Pravidel-
ně odebíráme 32 titulů časopisů. V nabíd-
ce jsou časopisy jak pro dospělé, tak pro 
děti. Nabídku titulů každoročně aktualizu-
jeme a obohacujeme o nově založené časo-
pisy. Knih a časopisů se za loňský rok půj-
čilo celkem 25 339 kusů. Dospělí čtenáři 
si vypůjčili 15 953 svazků a děti a mládež 
do 15-ti let celkem 5 521 knih, z toho po-
čtu dokonce 934 činily knihy naučné. 

Městskou knihovnu v roce 2015 na-
vštívilo 12 966 návštěvníků, z toho 2 410 
bylo virtuálních návštěvníků, kteří vstou-
pili do elektronického výpůjčního systému 
nebo vyhledávali knihy v elektronickém ka-
talogu na internetu. Na jednoho registrova-
ného čtenáře připadlo v roce 2015 v průmě-
ru 49 výpůjček (ať už knih nebo časopisů). 
Pokud se pokusím výsledek trochu genera-
lizovat, dalo by se říci, že naši čtenáři pře-
četli jednu knihu téměř každý týden v roce.

V roce 2015 jsme vyřídili 123 rezervací 
knih pro naše čtenáře (zapsáním rezer-
vačního záznamu na zrovna vypůjčenou 
knihu, při vrácení knihy proběhne zaslání 
upozornění emailem či SMS  objednávají-
címu čtenáři). V rámci meziknihovní vý-
půjční služby jsme pro naše čtenáře vyřídi-
li 636 požadavků na zapůjčení knih z jiné 
knihovny v České republice. Sami jsme 
takto vyhověli 51 požadavkům na zapůjče-
ní naší knihy pro čtenáře v jiné knihovně, 
kde tuto knihu neměli.

V knihovně a v infocentru jsou k dispozi-
ci 3 počítače pro veřejnost a počet uživatelů 
internetu, který je pro čtenáře i návštěvní-
ky knihovny zdarma, činil v loňském roce 
330. V prostorách knihovny je možné se 
připojit zdarma k Wifi-Zone. Pro potřeby 
samostatného on-line katalogu knih volně 
přístupného pro vyhledávání na internetu 
slouží další 1 počítač.

Opět jsme v loňském roce využili mož-
nost prostřednictví naší nadřízené knihov-
ny v Mladé Boleslavi čerpat finanční část-
ky na nákup knih ze Středočeského kraje. 
Systém funguje tak, že knihovna v MB na-
koupí za prostředky Stč kraje knihy dle na-
šich požadavků. Tyto knihy jsou nám pak 
trvale zapůjčeny do naší knihovny. Snaží-
me se vybírat především velmi drahou na-
učnou literaturu – encyklopedie, slovníky, 
průvodci, jazyková literatura apod., která 
by jinak odčerpala příliš prostředků z na-
šeho vlastního rozpočtu na nákup knih. 
Celková hodnota 51 ks takto pořízených 
knih je 16 380 Kč, které jsme tímto způso-
bem vlastně ušetřili.

V srpnu 2015 proběhla v knihovně revi-
ze knih. Inventura byla provedena s použi-
tím knihovního systému Clavius. Výsled-
kem revize byl zjištěn aktuální stav počtu 
svazků knih. Ztracené (dlouhodobě nevrá-
cené a nedohledané) knihy byly z majetku 
knihovny odepsány. Ztráta činila 1,5 % 
z celkového počtu. Dle informací od naší 
nadřízené knihovny se počítá s cca 10 % 
úbytkem knih za období od jedné k druhé 
inventuře (tj. za dobu 5 let). 

V průběhu roku se uskutečnilo 64 lek-
cí informační výchovy pro žáky ZŠ a děti 
z místní MŠ a družiny. Snažíme se postup-
ně už ty nejmenší seznamovat zábavnou for-
mou s knihou. Žáci prvního stupně se účast-
ní celoroční čtecí soutěže o účast na Noci 
s Andersenem. Pro širokou veřejnost jsme 
za rok uspořádali 41 kulturních akcí.

V rámci projektu Národní knihovny – 
Knížky pro prvňáčky jsme získali pro děti 
zdarma 50 ks knížek od autora Jiřího Žáč-
ka: Odemyky zamyky. Knihy byly dětem 
předány na slavnostním pasování prvňáč-
ků na čtenáře.

Základ naší činnosti tvoří výběr knih, 
nákup a jejich následné zpracování v pro-
gramu CLAVIUS. V roce 2015 přibylo 662 
knih. Do beletrie pro dospělé přibylo 340 
knih, do oddělení naučné literatury 63 
knih. V oddělení pro mládež bylo dokou-
peno 195 knih beletrie a 36 knih naučné 
literatury.

Přihlásili jsme se do projektu Česká 
knihovna 2015 dotovaného ministerstvem 
kultury. Od Moravské zemské knihovny 

Kult urní t ipy 
1. 4. Filmové pátky, 18.00, knihovna, 
film Mládí

1. 4. Výstava blahopřání sběratele 
Zdeňka Nožíře, potrvá v galerii Na Faře 
až do 31. 5.

2. 4. Zájezd do Divadla Radka Brzobo-
hatého, 12.30 odjezd, představení Vy-
hazovači

9. 4. Otevírání Hraběnčiny studánky, 
13.00, Vlčí Pole 

13. 4. Přednáška Síla myšlenky, od 17 
hod. v ZŠ 

14. 4. Jarní tóny pro město a jeho slaví-
ky, 18.00, sokolovna, koncert Štěpána 
Raka

16. 4. Ukliďme svět, Ukliďme Česko, 
budeme uklízet trasu od koupaliště 
v Dolním Bousově přes Bakovku na Ro-
hatsko, kolem studánky Na Horách 
po bývalou pískovnu.

29. 4. Čarodějnice 18.00, Vlčí Pole 

30. 4. Čarodějnický rej, 17.00, Na Škol-
ništi

30. 4. Pouťová zábava 20.00, Vlčí Pole 

1. 5. Turnaj minižáků pod záštitou sta-
rosty města (15. ročník), fotbalové hři-
ště DB

6.5. Filmové pátky, 20.00, knihovna, 
film Saulův syn 

7. 5. Pochod z Bousova do Bousova, 
9.00, od ZŠ, vhodné i pro rodiny s dětmi 

8. 5. Fotbalový turnaj starých gard (7. 
ročník), fotbalové hřiště DB

14. 5.  Hasičská soutěž, 9.00, Bechov

21. 5. Racer buggy, dětský autokros, zá-
vodiště Rachvala

27. 5. Noc kostelů, 20.00, koncert usku-
pení iDilettanti a prohlídka kostela Vlčí 
Pole

Aktuální informace a podrobnosti 
najdete na www.infocentrum.

dolnibousov.cz a na plakátovacích 
plochách.

v Brně jsme obdrželi 33 námi vybraných 
knih od českých autorů v ceně 6 082 Kč 
zdarma.

Sami tvoříme webové stránky knihov-
ny: www.knihovna.dolnibousov.cz a spra-
vujeme facebookové stránky, na kterých 
se snažíme propagovat všechny pořádané 
kulturní akce.
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Slav ičí  há j je během na delší  v zdálenos t
Nebýt bousovské příležitosti, neměl 

bych s podobným projektem zkušenost 
dodnes. Na Zahrádkách chystáme králi 
pěvců „bydlení na klíč“ a přes určité úspě-
chy vše nejde, jak jsem si představoval. 
Výsadby rostou pomalu. Jak se ale jinak 
s úkolem vypořádat? Abychom sázeli 
vzrostlé dřeviny, na to nemáme odvahu. 
Musíme tedy posílit trpělivost a užívat 
radostí zatím spíše drobnějších. Pojďme 
se dnes za snažením ohlédnout. V odbor-
ných kruzích je záměr sledován, protože 
nikde nemá obdoby, veřejnosti je postupně 
představován též. 

Slavičí háj sestává z dvou částí, příčně 
na sebe navazujících. Prvním jeho dílem 
je levostranný křovitý lem cesty, druhým 
ovocný sad s budoucím podrostem slavíky 
oblíbených keřů. 

Část první
Cestu do polí zde dříve lemovaly sli-

voně, z nichž dnes nestojí jediná, torza 
kmenů jsou však místy ještě vidět. Násled-
ně mezi nimi vznikl podrost z mirabelek, 
volně se šířících a vytvořil mnohde zcela 
neprostupnou houštinu. Jen po okrajích 
pásu či v místech degradací se začaly 
uchycovat dřeviny jako šípková růže, čer-
ný bez, ptačí zob a duby z žaludů, zavleče-
ných ptactvem. V jednom místě se uchytil 
i plamének plotní, jinde chmel otáčivý. 
Vše doplňuje maliník s ostružníkem, ně-
kolik hlohů a semenáčky osik. Vznikl tak 
obrázek samovolně se vyvíjejících stano-
višť, kde vládne boj o světlo. Hned v začát-
ku budoucího ptačího parku za sběrným 
dvorem, kde bylo původní křoví vykáceno, 
dochází k pozoruhodné regeneraci, vzni-
ku mlazin a pařezoviny. Pokud bych měl 
pro tento dynamicky se rozvíjející biotop 
připravit soupis opeřenců, byl by už docela 
dlouhý. Každá z podob území na sebe váže 
jiné druhy a návštěvník bude mít možnost 

uvědomit si význam mozaikovité krajiny. 
Před pár dny byl areál uklizen vysbíráním 
odpadků a ty ve sběrném dvoře zlikvidová-
ny. Nic tedy nebrání, aby zde jaro předved-
lo, co umí: miliony květů dřevin mnoha 
vůní a barev, spousty hmyzu kolem, pestré 
bylinné patro výslunných stanovišť i těch 
docela stinných a mnoho jiného. A prá-
vě do této první části před půlkou dubna 
přiletí slavík. A věřme, že stejně jako loni, 
nebude sám. 

Část druhá
Sad je po celý čas prostý jakýchkoliv 

aplikací chemických prostředků a druho-
vá rozmanitost míst to potvrzuje. Nemusí 
se to na první pohled zdát, protože místy 
převažuje třtina křovištní (přirozeným za-
stiňováním keři bude ustupovat), ale třeba 
kvetoucí sléz lesní místa na kraji léta krás-
ně zabarví do růžova. A přibývá i ptactva, 
objevily se dokonce koroptve. Z drobněj-
ších opeřenců zde právě díky travinám 
hnízdí dva páry cvrčilek zelených, které 
dnes už najdeme málokde. Ty uslyšíme 
zpívat dokonce i v noci. Nejen tedy slavíka 
od cesty, ale i cvrčilky s přicházející tmou 
uslyšíme. A to není všechno, slyšet spolu 
s nimi můžeme i kukačku, tu však větši-
nou za dne. Od vody se ozývají žáby, hmyz 
ve vzduchu loví netopýři. Srnčí zvěř i za-
jíci zde kladou mláďata, zastihneme zde 
na lovu ježka. Po dešti se v travách ukazují 
dírky od žížal, jež dokazují, že také v zemi 
se tady dá ještě žít. V této části parku, kte-
rá slavíkům nabídku teprve vytvoří, může-
me vidět organismy zcela odlišné od prv-
ní, právě pro jinou tvář. 

Kout zachovalé přírody na Zahrádkách 
je nejen krajinotvorným prvkem, vidi-
telným i na leteckých mapách, je v čase 
migrace cenným koridorem. Od začátku 
našeho snažení vytvářím seznam avifauny 
a už dnes se v zápisech dostávám k zajíma-

vým součtům. Zapisuji i druhy „ve vzdu-
chu“, tedy bez místní příslušnosti a tak 
se na seznamu objevil třeba orlovec říční, 
luňák červený či ledňáček říční. Abychom 
v mladém prostředí nabídli i příležitost 
k hnízdění ptactvu doupných stromů, 
děti z kroužku mladých ochránců přírody 
spolu s jejich vedoucími rozvěsily hnízdní 
budky. V dutině, kterou jsme vyrobili jako 
součást informační tabule, už hnízdí sýko-
ry modřinky.  

Jarní vycházku do přírody pod názvem 
Vítání ptačího zpěvu jsem chystal sice 
do Bousova, ale protože se datum nehodí, 
vyrazíme do Dolců u Mnichova Hradiště, 
dopoledne 30. dubna. Pro Slavičí háj se 
nabízí však příležitost jiná. První červno-
vou sobotu před polednem bude odtud vy-
sílat za účasti veřejnosti Dvojka Českého 
rozhlasu své populární Výlety s Dvojkou. 
Moderátorku Světlanu Lavičkovou bude 
zajímat nejen samotný Slavičí háj a slavíci 
v něm, děti představí nápad s budkami při 
probíhající kontrole hnízdění a chci pře-
dat knihu Slavík z dubového lesa. I město 
si jistě přichystá svou zvukovou pohledni-
ci, mimo jiné určitě i o zážitkové vycház-
kové stezce „Kolem Klenice za hrou i po-
učením“, která se chystá. 

Ještě před touto akcí však přijede mistr 
kytary profesor Štěpán Rak, kterého jsem 
požádal o Jarní tóny pro město a jeho sla-
víky. To se uskuteční ve čtvrtek 14. dubna 
od 18 hodin v dolnobousovské sokolovně. 
Se Štěpánem Rakem jsem se seznámil 
kdysi při opravě prasklého srdce zvonu 
v Klášteře nad Jizerou.  On si pak slaví-
ky oblíbil, vzal jsem ho za jejich zpěvem 
do přírody a nedávno obdaroval knihou 
Slavík z dubového lesa. Troufám si říci, 
že není mnoho lidí, kdo by mistra neznal 
a věřím, že využijete příležitosti jarního 
setkání s ním.

Pavel Kverek

Jméno pro st udánku
V zimě probíhala anketa o nejhezčí ná-

zev pro studánku na Rohatsku. Celkem se 
do hlasování zapojilo skoro 80 dětí i dospě-
lých, a to jak přes internet, tak písemnou 
formou. Nejzajímavější návrhy byly: Stří-
břenka, Hlubáňka, Mariánka, Babiččina, 
Tajemná, Zvířecí, Ještěrčí, Ptačí, Žabí, Vlčí, 
Lesní, Jílová, Habrová, Křišťálová, Kytička.

Mezi třemi nejčastějšími se objevila jmé-
na Zapomenutá, Rohatská a Na Horách. 
S názvem Zapomenutá souvisela další po-
jmenování: Ztracená, Zachráněná, Obnove-
ná. Vezmeme-li v úvahu, že studánka nebyla 
tak úplně zapomenutá (minimálně místní 
o ní věděli odjakživa), zbývají jména Rohat-
ská nebo Na Horách, obě pěkná a výstižná.

Na Rohatsku bývalo několik pramenů. 
Některé zanikly, jiné dávají vodu dodnes. 
I v blízkosti studánky, pro kterou vybíráme 
jméno, se sbírá další pramínek, aby přidal 
vodu do potůčku, co napájí rybník Kyselák. 
Rohatských studánek je tedy více, než jen ta 
„naše“. Na Horách se tu říkalo odpradávna. 
Na tom se shodují pamětníci i staré mapy. 
Nic nám tedy nebrání pokračovat v použí-
vání historického pojmenování. Oficiálně 
tedy můžeme říkat studánka Na Horách.
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Osobně si myslím, že název místa, kte-
ré máme rádi, je až tou pomyslnou třeš-
ničkou na dortu. Že mnohem důležitější 
je náš vztah k tomu místu, k vodě, lesu... 
Náš zájem se tam zase jet po čase podívat, 
porozumět dění kolem sebe, v sobě. Ko-
neckonců i dál můžeme soukromě říkat 
studánce, jak jenom chceme...

V květnu plánujeme s dětmi z Přírodo-
vědného kroužku malé připomenutí tra-
dice Otvírání studánek krátkým pásmem 
lidových písní a říkadel.

„I ve mně leckdy pramen bláto zaneslo 
a zvadlé listí...znovu jej hledám a hloubky 
čistím... Chci jen rmut vybrat, pochybnost, 
kamení, jež mne zanesly a tíží.“ 

Slovy básníka Miloslava Bureše, které 
ve známém Otvírání studánek zhudebnil 
Bohuslav Martinů, chci uvést i další plá-
novanou akci, a to úklid polní cesty z Dol-
ního Bousova na Rohatsko. 16. dubna se 
tak připojíme k celosvětové a národní akci 
Ukliďme svět, Ukliďme Česko. Budeme 
uklízet trasu od koupaliště v Dolním Bou-

sově přes Bakovku na Rohatsko, kolem 
studánky Na Horách po bývalou pískovnu. 
Pytle naplněné odpadem necháme u ces-
ty, obec Rohatsko přislíbila jejich sběr 
a odvoz. Další informace budou průběž-
ně k dispozici na webu: www.bousovsko.
cz. Přivítáme všechny, kdo chtějí přiložit 
ruku k dílu. 

Tím, že člověk uklízí a čistí prostor 
kolem sebe, zároveň v myšlenkách rovná 
a třídí řadu osobních věcí uvnitř.

Pavla Bartková

Činnost SDH Dolní Bousov v roce 20 15
Sbor dobrovolných hasičů zhodnotil 

svoji činnost za rok 2015 na výroční valné 
hromadě, která se konala 16. ledna 2016 
v sále restaurace U sv. Kateřiny v Dolním 
Bousově. Mezi hosty hasiči přivítali sta-
rostu města Miroslava Bočka, Hasičský 
záchranný sbor Mladá Boleslav zastupo-
val mjr. ing. Zdeněk  Bidzilia, Auto Moto 
klub Dolní Bousov zastupoval ředitel Mi-
lan Tejchman, SDH Horní Bousov p. Ond-
řej Kindl a Jiří Javůrek.

Starosta sboru v úvodní řeči shrnul 
činnost sboru za uplynulý rok. SDH Dol-
ní Bousov měl k 31. 12. 2015 70 členů: 47 
mužů a chlapců, 23 žen a dívek. Většina 
členů SDH se aktivně zapojila do sou-
těží v požárním sportu, pomáhala při 
akcích sportovních, kulturních i pracích 
na údržbě techniky. Hasiči také pomáhali 
při údržbě zařízení městského vodovodu 
(podrobnosti jsou uvedeny dále ve zprávě 
velitele sboru).  

Hospodářka sboru Jana Urbanová 
předložila zprávu o hospodaření SDH 
a předseda kontrolní a revizní rady Josef 
Hrušovský předložil zprávu o kontrole 
hospodaření, při které nebyly shledány 
nedostatky. Velitel SDH Pavel Nechanský 
předložil zprávu o činnosti jednotky po-
žární ochrany. Chronologicky seřazenou 
zprávu zde uvádíme ve zkrácené podobě:

1. 1.  asistence při novoročním ohňo-
stroji na rybníku Pískový

9. 1.  likvidace spadlého sloupu el. vede-
ní v Bechově 

17. 1.  VVH SDH ve Staročeské restaura-
ci

24. 1.  zvaní na hasičský ples

31. 1.  Hasičský ples v sokolovně

14. 2.  likvidace požáru chaty ve Střehomi 

21. 2.  školení velitelů jednotek a druž-
stev JPO v Ml. Boleslavi

14. 3.  školení strojníků – držitelů profes-
ních průkazů – Sobotka Mgr. Ho-
řák

16. 3.  likvidace požáru Drhleny – plyno-
vý sporák

8. – 12. 4. výstava modelů v klubovně – 
pořádal místostarosta sboru Jaro-
mír Hošic a modeláři z D. Bousova

12. 4.  strojníci prováděli údržbu výjezdo-
vé techniky

18. 4.  sběr železného šrotu

21. 4.  likvidace lesního požáru Obruby

30. 4.  asistence při pálení čarodějnic

11. 5.  byla přivezena sportovní stříkačka 
z SDH sport Nová Včelnice 

12. 5 – 15. 5. odkalování městského vo-
dovodu

16. 5.  asistence při akci „Rekonstrukce 
posledních výstřelů 2. světové vál-
ky v D. Bousově“

4. 6.  účast při likvidaci požáru chaty 
u Drhlen, kde zemřely 2 osoby; týž 
den také proběhla likvidace lesní-
ho požáru v Bechově

13. 6.  okrsková soutěž v Obrubech

16. 6.  odeslání soutěžní stříkačky 
do SDH Sport Nová Včelnice 
(prasklá hlava válců)

20. 6.  účast na soutěži v PS na Kamenici 
(5. místo)

20. 6. - 21. 6. asistence při závodech RA-
CER BUGGY na Rachvalách

27. 6.  účast na soutěži v PS Vlčopolská 
kapka

6. 7.  účast na noční soutěži v PS v Ba-
kově n. Jizerou (6. místo)

10. 6. kontrola výjezdových vozidel jed-
notky na STK v Kosmonosích

21. 7.  likvidace požáru strniště v Dlou-
hé Lhotě

25. 7.  účast na soutěži v PS v Kozadír-
kách (4. místo)

1. 8.  likvidace požáru kombajnu na Ve-
selici

4. 8.  likvidace požáru slámy v Býčině 
a likvidace lesního požáru v Bran-
žeži

6. 8.  přivezena soutěžní stříkačka 
z opravy v Nové Včelnici

22. 8.  účast na noční soutěži v PS v Ko-
sořicích (nedařilo se – poslední 
místo)

29. 8. asistence při akci „Rozloučení 
s prázdninami“

29. – 30. 8. asistence při Mistrovství repub-
liky v autokrosu na Rachvalách

18. 9.  vymalování klubovny a dalších 
prostor hasičské zbrojnice

19. 9.  účast na soutěži v PS Velké Všelisy 
(2. místo)

26. – 27. 9. čištění vodojemů městského 
vodovodu

29. 9. – 1. 10. odkalování městského vo-
dovodu

7. 10. – 6. 11. v klubovně proběhla výstava 
„SUPERMARKET SVĚT“, pořá-
dala ZŠ Dolní Bousov
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22. 10. kontrola hasicích přístrojů – pro-
vedla firma Šulc Bělá p. B.

1. 11.  strojníci provedli zazimování tech-
niky

13. 11. umývání komunikace V Lipkách – 
výpomoc při rekonstrukci silnice

29. 11. asistence při akci „Rozsvěcení vá-
nočního stromu“ na náměstí T. G. 
Masaryka

5. 12. účast starosty a jednatele sboru 
na shromáždění zástupců SDH 
okresu Mladá Boleslav v Nové Vsi 
u Bakova

5. 12. asistence při akci „Mikuláš 2015“ 
na náměstí T.G.M.

10. 12. – 13. 12. výstava betlémů ze sbírky 
manželů Nechanských v klubovně 
hasičské zbrojnice 

30. 12. inventarizace majetku

V závěrečné diskusi vystoupil starosta 
města, který poděkoval hasičům za jejich 
obětavou práci při likvidaci požárů a prá-
ce vykonané pro město. Zástupce HZS 
Mladá Boleslav ocenil práci členů jednot-
ky požární ochrany, kteří se účinně podí-

lejí na likvidaci požárů a na technických 
zásazích při odstraňování následků živel-
ných pohrom. Předseda AUTO MOTO 
KLUBu poděkoval za spolupráci při mo-
tokrosových a autokrosových závodech 
na závodišti Rachvala.

Nezbývá než dodat, že tato ocenění dol-
nobousovské hasiče potěšila a vlila novou 
chuť do plnění úkolů, které přinese rok 
2016.

Pavel Kula

Skauti  informují
Ke konci nového roku jsme získali vytouženou klubovnu 

na „Baráčnické rychtě“. V momentální době se už jen dojednávají 
formality, ale již se tam pravidelné scházíme. Z prostorů, které 
nám byly poskytnuty jsme nadšení a tímto bychom chtěli velice 
poděkovat za tuto možnost. A jaké akce nás provázely na přelomu 
roku?

21. 11. 2015 se uskutečnila výprava do Městského bazénu Libe-
rec, kde nás bylo 15 dětí a čtyři dospělí, po tříhodinovém koupání 
a sjíždění tobogánů jsme se přemístili na oběd a celý den byl za-
končen Selfie hrou a zápasem v ultimatu.

19. – 20. 12. 2015 – jsme měli vánoční přespání (už v nové klu-
bovně ) - Hry, dárky a večeře, to bylo hlavní téma této dvouden-
ní akce, které se zúčastnilo 18 dětí a 3 vedoucí. Všechno začalo 
v pátek večeří – salát a řízek nesměl chybět , poté jsme si rozdali 
dárky a pak už jsme jen hráli hry venku i vevnitř. Večer jsme si 
udělali kino, kde jsme si pouštěli pohádky. 

23. 12. 2015 – jsme rozdávali jako každý rok všem zájemcům 
Betlémské světlo. Tento rok byla možnost si ho vyzvednout v Info-
centru DB, kde jsme měli stáneček nebo po celém Bousově pocho-
dovala skautská posádka, která některým lidem nesla toto světlo 
přímo do domu, a na požádání nebyl problém připálit lucerničku 
komukoliv. Jediné co mě mrzí, je nepříliš velký zájem lidí. 

16. 1. 2016 – první výpravu jsme tento rok naplánovali do So-
botky na horolezeckou stěnu. Menší účast dětí jsme oželeli, o to 
více jsme si to my ostatní užili. Před a po lezení na stěně jsme jak 
pod Humprechtem, tak i na náměstí v Sobotce nebo na nádra-
ží hráli hry. Jediné, co nám nehrálo do karet, bylo velice lezavé 
a studené počasí.

6. 2. 2016 – se uskutečnily skautské sportovní hry mezi oddíly 
z Dolního Bousova, Obrub, Mnichova Hradiště a Kněžmosta. Utka-
li jsme se v kategoriích světlušky o putovní lucernu (děvčata do 11 
let), vlčata o putovní hlavu vlka (kluci do 11 let), skauti a skautky 
o putovní lilii (od 11 do 15 let), roveři, rangers a vedoucí o putovní 
klobouk (od 15 do 100). Soutěžilo se ve sportovních disciplínách, 
jako je přehazovaná, vybíjená a fotbal. Ač naše týmy nevyhrály ani 
jednu disciplínu, vím, že jsme neudělali ostudu a těšíme se na další 
kolo tohoto sportovního klání, které se bude odehrávat na podzim 
v Kněžmostě. Za celou dobu (ve sportovní hale v Dolním Bousově 
jsme byli od 8.00 do 16.30 hod.) se zde vystřídalo na 150 dětí a 80 ro-
dičů a vedoucích, kdy jednu dobu bylo v hale najednou až 100 lidí .

A co nás v nejbližší době čeká?

12. 3. 2016 – plánujeme výlet do ZOO do Liberce, kde nás čeká 
velká Zoologická hra, všichni se velice těšíme.

Vedoucí skautů Vojtěch Floriš při jištění dětí na horolezecké stěně 
v Sobotce.
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Ok r sková soutě ž v pož árním spor tu 
na Bechově

Jaro se teprve hlásí o slovo, ale proto-
že další vydání Bousováku vyjde, až bude 
sportovní sezóna v plném proudu, dovoluji 
si Vás pozvat už nyní na soutěž v požárním 
sportu 10. okrsku na Bechov. Na přípra-
vách a zajištění soutěže průběžně pracu-
jeme od začátku roku. Jako časově nejná-
ročnější byla a stále je příprava sportoviště 
do stavu, ve kterém bude splňovat nároky 
takovýchto závodů a naše představy. 

Soutěž se bude konat v sobotu 14. květ-
na od devíti hodin na Bechově. Závodit 
budeme v kategoriích ženy, děti a příprav-

ka v disciplíně požární útok. Pro kategorii 
muži jsme si kromě klasické a divácky nej-
atraktivnější disciplíny požárního útoku 
připravili ještě soutěž v běhu čtyřčlenných 
štafet na 4 x 100 metrů překážek. Vítěz 
bude určen podle umístění v obou disci-
plínách, díky čemuž bude muset prokázat 
mnohem komplexnější připravenost, než 
pouze v disciplíně, které se věnuje po vět-
šinu své závodní činnosti.

Sportovní kvalita soutěže a tím i di-
vácká atraktivita bude dána samotnou 
účastí členů desátého okrsku, o jejichž vý-

konnostní úrovni nejlépe vypovídá účast 
v kvalitních celosezónních ligách, Bole-
slavským pohárem počínaje a Extraligou 
konče.

Bližší informace o soutěži a činnosti na-
šeho sboru najdete na www.sdhbechov.cz. 

Na shledání s Vámi a příjemně stráve-
ný sportovní den se těší pořadatel soutěže 
SDH Bechov.

Miloslav Tauchman

velitel SDH Bechov

27. 3. 2016 – se jedeme podívat na výstavu ke 100 letům od za-
ložení skautů v Mladé Boleslavi.

2. 4. 2016 – plánujeme výlet do IQ Landie a bazénu v Liberci.

Roverský kmen Kabybary (skauti 15+) chystá 3 denní výpravu 
na přechod Jizerských hor nad Libercem. To se plánuje na půlku 

března. Naposledy jsme s Kapybarama měli výpravu na tři dny 
na rozhlednu Smrk.

Kdo by se k nám chtěl přidat, schůzky máme každý týden v pá-
tek od 17.00 hod do 18.30 hod. v klubovně na „Baráčnické rychtě“.

Vojta Floriš, vedoucí oddílu Dolní Bousov, Obruby
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Mladší u ž jsou v ítě zi ,  st ar ší  ješ tě ma jí  šanci
Ke konci se blíží letošní ročník Flor-

balové ligy volného času (www.flvc.cz), 
kterou organizuje DDM Liberec. Velmi 
dobře si vedou obě družstva reprezen-
tující ZŠ Dolní Bousov. Mladší žáci si 
na turnaji hraném 13. března v Benát-
kách třemi výhrami zajistili první místo 
v konečném pořadí již před závěrečným 
turnajem, který bude v sobotu 9. dubna 
v Liberci. Starší na turnaji v Osečné 27. 
února zbytečně prohráli s Hodkovicemi. 
Před posledním turnajem tak na prven-
ství mohou pomýšlet Český Dub, Dolní 
Bousov i Hodkovice. O konečném pořa-
dí se rozhodne na závěrečném turnaji 3. 
dubna v Liberci.

Turnaj mladších žáků, Benátky nad Ji-
zerou, 13. března. ZŠ Dolní Bousov – So-
kol Benátky nad Jizerou 4:1 (2:1, 1:0, 1:0), 
Sladký 2, Olbrich, Zmatlík. Nejtěžšího 
soupeře v boji o první místo jsme porazi-
li i počtvrté. Nebylo to ale snadné. Brzy 
jsme inkasovali, ale ještě v první třetině 
skóre otočili. A pak jsme nasazením a bo-
jovností domácí hráče již ke skórování 
nepustili a dvěma trefami Sladkého roz-
hodli. ZŠ Dolní Bousov – DDM Liberec 
12:2 (4:1. 4:0, 4:1). Zmatlík 7, Hercíková 
2, O. Pilař 2, Olbrich. Soupeř sice vyrov-
nal na 1:1, ale druhý gól dal až za stavu 
10:1. Střelecky se dařilo Jirkovi Zmat-
líkovi. ZŠ Dolní Bousov – SCP Český 
Dub 7:4 (1:0, 2:2, 4:2), Zmatlík 3, Slad-
ký 2, Hercíková, Bartoň. Běhavý soupeř 
nám dělal problémy především v úvodu 
druhé třetiny. To jsme vedli 1:0, pak ne-
proměnil Zmatlík nájezd a Český Dub 
dvěma góly skóre otočil na 1:2. Do konce 
třetiny jsme strhli vedení na svoji stranu 
a v poslední části zápasu vedli 5:2. Pak 
oba týmy přidaly po dvou brankách, ale 
naši výhru už soupeř neohrozil. Sestava: 
Šimon – Hercíková, Oudrnická – Bartoň, 
Pánek – Zmatlík, Pilař, Hofman – Slad-
ký, Olbrich. Ostatní výsledky: Český Dub 
– Liberec 4:1, Osečná – Benátky 4:10, 
Osečná – Český Dub 6:7, Benátky – Libe-
rec 9:1. Tabulka: 1. ZŠ Dolní Bousov – 38 
bodů, 2. Sokol Benátky – 30 bodů, 3. SCP 
Český Dub – 19 bodů, 4. Sk Osečná – 15 
bodů, 5. DDM Liberec – 0 bodů.

Turnaj starších žáků, Osečná, 27. úno-
ra 2015. ZŠ Dolní Bousov – Benátky 8:3 
(1:0, 4:2, 3:1), Havlík 4, Jirásek, Hercík, 
Ort, Svoboda. Vedli jsme 4:0, pak nedal 
soupeř nájezd, ale v přesilovce snížil 

na 4:1 a střelou z dálky na 4:2. Přidali 
jsme ale další góly a zápas v klidu doved-
li k výhře. ZŠ Dolní Bousov – Hodkovice 
1:2 (0:1,1:1,0:0), Ort. Naprosto zbytečná 
porážka. Hráli jsme téměř pořád na sou-
peřově polovině, šancí měli na deset gólů, 
ale nebyli jsme schopni se trefit. Soupeř 
jen nahazoval vysoké míčky před naší 
branku. Obě branky jsme dostali po chy-
bách při vyvážení míčku. Ve třetí třetině 
jsme hráli dvakrát přesilovku, ale neskó-
rovali. A v poslední minutě neproměnil 
Havlík ani nájezd … ZŠ Dolní Bousov – 
Osečná 11:0 (6:0, 2:0, 3:0), Jirásek 4, Ort 
4, Žáček, Hercík, Žapka. Trvalou převa-
hu jsme proměnili v dvojciferné vítězství. 
Sestava: Šimon – Hercík, Svoboda, Žá-
ček (střídali se tři obránci) – Ort, Žáček 
– Havlík, Jirásek. Ostatní zápasy: Osečná 
– Benátky 4:1, Hodkovice – Liberec 8:1, 
Osečná – Hodkovice 1:11, Liberec – Čes-
ký Dub 4:8, Český Dub – Benátky 11:4. 
Tabulka: 1. Český Dub - 33 bodů, 2. Dol-
ní Bousov – 33 bodů, 3. Hodkovice - 30 
bodů, 4. Benátky - 9 bodů, 5. Liberec - 6 
bodů, 6. Osečná - 3 body. 

Také elévové si na druhém přípravném 
turnaji 31. ledna v Osečné vedli velmi dob-
ře a opět vyhráli. ZŠ Dolní Bousov – Oseč-
ná 5:4 (1:2) po samostatných nájezdech. 
Branky: O. Pilař 4, Štolovský. Po celé utká-
ní jsme prohrávali, protože většině hráčů 
chyběl pohyb a přesnější střelba. Soupeři 
stačilo bojovat a po našich chybách v ro-

zehrávce vystřelit. Vyrovnat se nám po-
dařilo půl minuty před koncem, a o vítězi 
rozhodovala série tří nájezdů. Soupeř dal, 
Olbrich vyrovnal. Soupeř nedal, Štolovský 
pálil daleko vedle. Soupeř dal, Pilař vyrov-
nal. Pokračování bylo systémem „náhlá 
smrt“. Soupeř proměnil, Pilař také. Sou-
peř nedal, Pilař i potřetí proměnil a zajistil 
nám výhru na nájezdy a dva body. ZŠ Dol-
ní Bousov – Liberec 10:0 (4:0), Štolovský 
4, Jahoda 3, Pilař, Hadač, Štros. Po krátké 
přestávce jsme nastoupili k druhému utká-
ní. Výkon byl mnohem lepší, než předtím. 
A projevilo se to i na počtu vstřelených 
branek. ZŠ Dolní Bousov – Český Dub 7:1 
(1:1), Štros 3, Pilař 2, Folprecht, Štolov-
ský. Pauzu přes dva zápasy strávila většina 
hráčů na počítačích. A první poločas také 
tak odehráli – jen postávali a čekali, co 
se bude dít. Soupeři stačilo trochu běhat 
a bez problémů nás ubránil. Ve druhém 
poločasu se hráči probudili, začali běhat, 
bojovat a střílet. Výsledkem bylo šest bra-
nek v síti soupeře, jasná výhra a prvenství 
v turnaji. Sestava: Hadač – L. Olbrich, 
Folprecht, M. Bureš – J. Štolovský, O. Pi-
lař, Varečka – Štros, Jahoda, O. Svoboda. 
Ostatní výsledky: Liberec – Český Dub 
4:3, Český Dub – Osečná 3:8, Osečná – Li-
berec 4:2. Pořadí: 1. ZŠ Dolní Bousov – 8 
bodů, skóre 22:5. 2. Osečná – 7 bodů, skó-
re 16:10. 3. Liberec – 3 body, skóre 6:17. 4. 
Český Dub – 0 bodů, skóre 7:19.                                                                              

Miloslav Ječný

Pohled do prořezané aleje V Lipkách, článek na str. 5
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Dolnobousov sk ý spor tov ní k lub 
– zimní příprava

Po zimní přestávce propuknou boje 
o první jarní body ve všech fotbalových 
soutěžích. Mužstva sportovního klubu 
se poctivě připravovala na jarní odvety. 
Všechna mužstva využívala zázemí spor-
tovní haly, hřiště s umělým povrchem 
a díky mírné zimě tréninkových ploch 
v areálu fotbalového stadiónu. Nutno říci, 
že prioritou klubu je po nepovedeném pod-
zimu záchrana „A“ mužstva v I. B třídě.

Mužstva přípravek pod vedením trené-
rů Milana Karna, Jiřího Veselého, Jakuba 
Vynikala, Mirka Buriánka a Josefa Hruš-
ky se po celou zimu připravovala ve spor-
tovní hale. Během letošní zimní halové se-
zóny si mužstva vyzkoušela větší turnaje. 
V nich se pravidelně potkávali s mužstvy 
FK Jablonec n. Nisou, FK Železný Brod, 
Rapid Liberec, FK Mladá Boleslav, SK Ji-
čín, FC Hlinsko a další. V tomto srovnání 
naši nedopadli vůbec špatně, což svědčí 
o tom, že se sešla dobrá generace hráčů. 
Během zimy sehráli postupně 8 turnajů 
ve velkých halách (5x Železný Brod, 1x 
Benátky n. J., 1x Bělá p. B.) a jeden turnaj 
se konal v dolnobousovské hale. V turna-
jích mužstva odehrála celkově 33 zápasů, 
ve kterých dokázala 24x zvítězit, 5x remí-
zovat a pouze 4x odešla poražena.

Do konce března budou trénovat, tak 
jako celou zimu, 2x v týdnu v hale a po Ve-
likonocích přejdou již na venkovní hřiště.

Turnaje:
▸ hala Bělá p. Bezdězem, ročník 2007 

a mladší - 3. místo z 8 mužstev

▸ hala Železný Brod, ročník 2007 a mlad-
ší - 4. místo z 8 

▸ hala Železný Brod, ročník 2009 a mlad-
ší - 1. místo ze 7 

▸ hala Železný Brod, ročník 2007 a mlad-
ší - 3. místo z 10 

▸ hala Jičín, ročník 2008 a mladší - 4. 
místo z 8 

▸ hala Dolní Bousov, ročník 2008 a mlad-
ší – 1. místo z 5 

▸ hala Benátky n. Jizerou, ročník 2008 
a mladší - 1. místo z 5 

▸ hala Železný Brod, ročník 2009 a mlad-
ší - 1. místo z 6 

▸ hala Železný Brod, ročník 2007 a mlad-
ší - 5. místo z 8 

Hráči: 

Ročník 2007 - Lukáš Oudrnický, Da-
vid Zvěřina, Petr Koťátko, Matěj Boček; 
ročník 2008 - Kuba Černohorský, Přéma 
Kynčl, Vojta Karn, Hynek Táborský, Da-
vid Varečka, Pavel Hejn, Jan Vozka, Mi-
chal Buriánek, Jaroslav Plíšek, Jiří Veselý; 
ročník 2009 - Šimon Vynikal, Filip Koliáš, 
Patrik Niems, Emma Urbanová, Vojta Bei-
tl, Kuba Bureš, Raimund Tříska, Šimon 
Janoušek; ročník 2010 – Marek Veselý, 
Kuba Štros; ročník 2011 – Ondra Havel.

Nejlepší střelci: Jiří Veselý 22 branek, 
Vojta Karn 18 branek, Šimon Vynikal 
a Filip Koliáš 15 branek, Matěj Boček 13 
branek.

Mužstvo minižáků pod vedením Milana 
Hrdého a Martina Kollátora od poloviny 
listopadu využívalo ke tréninkům sportov-
ní halu, kde  trávilo středy a pátky. Hned 
po šesti trénincích v hale mužstvo zamíři-
lo na první turnaj do Bělé pod Bezdězem 
a ve skupině mělo tyto výsledky: DBSK vs 
Kosmonosy 2:2, DBSK vs Dobrovice 3:0, 
DBSK vs Rapid Liberec 0:1 druhé místo 
ve skupině za mužstvem Kosmonos. V se-
mifinále podlehlo vítězi turnaje výběru 
OFS M. Boleslav 0:2 po velmi dobrém vý-
konu. V souboji o bronz minižáci narazili 
opět na mužstvo z Kosmonos, kterému 
smolně podlehli 0:1 a skončili na čtvrtém 
místě z osmi. 

Další turnaj se konal v Mn. Hradišti. 
Tento turnaj je jak časově, tak fyzicky ná-
ročný. Ze sedmi zápasů kluci vyhráli pou-
ze dva a celkově obsadili až šesté místo. 
Po Novém roce trenéři uspořádali hned 
dva turnaje. První se podařilo vyhrát před 
druhým Bakovem, třetí Židněvsí a na čtvr-
tém místě skončily Žerčice. Nejlepším 
střelcem turnaje se stal Matěj Boček 
z DBSK s deseti zásahy, nejlepší brankář 
Ondřej Pilař také DBSK. Druhý turnaj byl 
opakem prvního. Mužstvo skončilo čtvrté, 
třetí bylo Březno, druhé Pěčice a z vítěz-
ství se radovali hráči Doubravy.

Na všech výsledcích se podíleli tito 
hráči: M. Boček, M. Bureš, O. Gavlák, J. 

Hruška, L. Jahoda, P. Koťátko, J. Kriško, 
L. Oudrnický, R. Rudavský, P. Skála, O. 
Svoboda, V. Štros, J. Toman, D. Zvěřina 
a brankář O. Pilař.

Mužstvo žáků pod vedením trenérů 
Michala Šolce, Petra Kobrleho a Roberta 
Novotného se připravovalo na jarní odvety 
ve venkovních podmínkách. Dvakrát týd-
ně poctivě trénovalo na hřišti s umělým po-
vrchem nebo na trávě v areálu fotbalového 
stadiónu. Během zimy nesehrálo mužstvo 
žádný přípravný zápas. Cílem pro jaro je 
navázat na dobré výsledky z podzimní čás-
ti a poprat se o přeborníka okresu. 

Mužstvo dorostu se po úspěšném pod-
zimu v krajské I. A třídě také připravovalo 
v domácích podmínkách. Příprava byla 
proložena několika přípravnými zápasy 
na hřištích s umělým povrchem. Trenéry 
zůstávají Luděk Holub a Mirek Rejzek. Cí-
lem pro jaro je udržet se v popředí tabulky 
a postupně zabudovat některé dorostence 
do mužstev dospělých. 

Výsledky přípravných utkání:

DBSK – FK Turnov 0:10 (0:7); DBSK 
– Nová Paka 4:3 (1:0) branky: Šolc 3x, Je-
žek; DBSK – Dobrovice 13:2 (6:1) branky: 
Šolc 4x, Bartoň 4x, Světlík 3x, Hložek, Ho-
ryl; DBSK – Bakov 5:3 (2:0) branky: Bar-
toň 2x, Rejzek, Hložek, Svoboda Matěj.

B – mužstvo dospělých se připravovalo 
společně s A-mužstvem. Trenérem zůstá-
vá Patrik Šouta. Cílem pro jaro je udržet 
mužstvo pohromadě, zabudovat nadějné 
dorostence. Během zimy sehrálo béčko 
čtyři přípravné zápasy.

DBSK „B“ – Židněves 4:1, branky: 
Šolc Jakub 3x, Doležal; DBSK „B“ – Žer-
čice 5:0, branky: Kubeček 2x, Vacek, Dajč, 
Bartoň; DBSK „B“ – Obruby 8:1, branky: 
Šolc Michal 4x, Polák 2x, Stejskal, Vacek; 
DBSK „B“ – Struhy 2:2, branky: Vacek.

A – mužstvo dospělých čeká velmi těžké 
jaro. Záchrana v soutěži I. B třídy nebude 
jednoduchá. Zimní příprava začala počát-
kem ledna. Tréninky 3x týdně, od února 
2x týdně v kombinaci sportovní hala, hři-
ště s umělým povrchem a přírodní tráva 
v areálu fotbalového stadiónu. Přístup hrá-
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Stolní  tenis
Do konce soutěžního ročníku již zbý-

vá odehrát jen několik posledních utkání. 
Nejvyšší regionální soutěž by, podle do-
savadní situace áčka, měla být v Dolním 
Bousově zachována i v dalším ročníku.

Béčko je jasným sestupujícím ze druhé 
třídy. Hráči béčka zřejmě až příští sezónu 
ve třetí třídě opět poznají, jaké je to vy-
hrávat utkání. Zatím mají pouze jedinou 
remízu.

Céčko v nejnižší soutěži skončí s vel-
kou pravděpodobností předposlední, což 
je posun vzhůru proti předchozím dvěma 
sezónám.

Do soutěží se také zapojují děti, které 
se zúčastňují regionálních bodovacích tur-
najů. Zatím se nejvíce daří Aleši Pitrovi.

1. třída
14. kolo Sokol Dolní Bousov A – Sokol 

Otradovice A 4:14, body: Vlasáková 2, 
Štolovský 1, Nitray a Jihlavec 0, 1 x čtyř-
hra; 15. kolo Sokol Otradovice B – Sokol 
Dolní Bousov A 8:10, body: Vlasáková 4, 
Štolovský 3, Odstrčilík T. 2, Novotný 1; 
16. kolo Sokol Dolní Bousov A – Sokol 
Mnichovo Hradiště D 4:14, body: Vla-
sáková 2, Novák a Štolovský 1, Jihlavec 
0; 17. kolo AŠ Mladá Boleslav E – Sokol 
Dolní Bousov A 7:11, body: Vlasáková 
4, Novák 3, Štolovský 2, Jihlavec 0, 2 x 
čtyřhra; 18. kolo Sokol Dolní Bousov A – 
TJS Březno A 13:5, body: Štolovský 4, 
Vlasáková a Odstrčilík T. 3, Novák 2, 1 
x čtyřhra.

2. třída
14. kolo Sokol Kosmonosy C – So-

kol Dolní Bousov B 9:9, body: Jihlavec 
3, Novotný a Nitray 2, Kohout 1, 1 x 
čtyřhra; 15. kolo Sokol Dolní Bousov B 
– Sokol Podlázky A 5:13, body: Jihlavec 
2, Novotný a Kohout 1, 1 x čtyřhra; 16. 
kolo Plazy A – Sokol Dolní Bousov B 
15:3, body: Jihlavec 2, 1 x čtyřhra; 17. 
kolo Sokol Dolní Bousov B – Sokol Mni-
chovo Hradiště E 3:15, body: Novotný 2, 
Kohout 1, Nitray a Kužel st. 0; 18. kolo 
Sokol Březno A – Sokol Dolní Bousov B 
17:1, body: Jihlavec 1, Kohout, Nitray 
a Novotný 0; 19. kolo Sokol Dolní Bou-
sov B – SK Dolní Stakory A 3:15, body: 
Jihlavec, Novotný a Kohout 1, Nitray 0; 
20. kolo Sokol Podlázky B – Sokol Dolní 
Bousov B 13:5, body: Novotný a Nitray 
2, Jihlavec 1, Kohout 0.

4. třída
17. 1. Sokol Dolní Bousov C – Březovi-

ce B 5:13, body: Odstrčilík H. 3, Syrovát-
ko 2, Kužel st. a Šimon M. 0; 24. 1. SK 
Dolní Stakory D – Sokol Dolní Bousov C 
15:3, body: Kohout 3, Syrovátko, Kužel 
st. a Pitro 0; 31. 1. Sokol Dolní Bousov C 
– Sokol Otradovice E 5:13, body: Kohout 
4, Odstrčilík H. 1, Syrovátko a Kužel st. 
0; 7.2. Sokol Březno B – Sokol Dolní Bou-
sov C 12:6, body: Syrovátko a Pitro 2, 
Kužel st. 1, Kužel ml. 0, 1 x čtyřhra; 12. 
2. Sokol Dolní Bousov C – TTC HESO 
Nepřevázka 10:8, body: Kohout 4, Syro-
vátko a Odstrčilík H. 2, Šimon M. 1, 1 x 
čtyřhra; 28. 2. Sokol Podlázky D – Sokol 
Dolní Bousov C 16:2, body: Odstrčilík H. 
a Syrovátko 1, Šimon M. a Kužel st. 0; 
11. 3. Sokol Dolní Bousov C – SK Dol-
ní Stakory D 4:14, body: Odstrčilík H 2, 
Syrovátko 1, Pitro a Kužel st. 0, 1 x WO.                                           

Jan Jihlavec

čů k tréninkům je dobrý, účast také. Trené-
rem zůstává Luděk Holub. Kádr mužstva 
byl posílen o dva hráče, kteří na podzim 
hráli vyšší soutěže a prošli mládeží v FK 
Mladá Boleslav. Jedná se o Františka Klí-
mu, který hrál na podzim divizi za Jab-
lonec nad Jizerou a Marka Koštíře, kte-
rý hrál na podzim ČFL za Union 2013. 
Toto mužstvo se během zimy ze soutěže 
odhlásilo. Oba hráči jsou kmenovými 
hráči sportovního klubu, v uvedených 
mužstvech hostovali. Jedná se o ofenzivní 
hráče, kteří by měli zlepšit produktivitu 

našeho mužstva. Po zranění by se mohl 
pomalu vrátit Honza Stejskal. Mužstvo se-
hrálo několik přípravných utkání.

DBSK „A“ – Rožďalovice 11:1 (5:1) 
branky: Hrdý 7x, Zumr 2x, Klíma O., Ho-
lub ml.; DBSK „A“ – FK MB U „17“ 2:7 
(1:5) branky: Kasal, Šolc Jakub; DBSK 
„A“ – Dobrovice „B“ 1:3 (0:1) branky: 
Tomíček; DBSK „A“ – Frýdlant 11:0 (4:0) 
branky: Tomíček 3x, Hrdý 2x, Kasal 2x, 
Koštíř 2x, Vynikal, Klíma; DBSK „A“ – 
Nová Paka 3:5 (1:4) branky: Zahrada, Ku-
beček, Klíma Fr.                Miroslav Boček
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Soutě ž pákař ů ve St aročeské 
rest auraci se v ydařila

V sobotu 12. března 2016 se ve Staro-
české restauraci v Dolním Bousově konalo 
čtvrté kolo extraligy v armsportu (páce). 
Pořadatelem byl František Živný, s nímž 
jsem si o soutěži i jiných akcích popovídal.

Jak složité bylo zorganizovat čtvrté kolo 
extraligy v páce v Dolním Bousově? 

Složité to není zas až tak moc, když 
vám vyjdou podnikatelé a město vstříc. 
Nám vyšel vstříc pan Víšek ze Staročeské 
restaurace, kde se akce konala. Měli sice 
zavřeno, ale v sobotu otevřeli, připravi-
li sál a akce se mohla uskutečnit. Město 
a někteří sponzoři, jako Standa Svoboda, 
firma Zeta, pan Zetka a Mirek Roháček 
nám přidali na věcné ceny a finančně akci 
podpořili. Asociace, v jejímž čele je Milan 
Hyršal, dodala medaile. 

Kolik bylo v Bousově startujících? 
Účastníků bylo sedmdesát tři, z toho 

hodně začátečníků. Těch starších, dalo by 
se říci profi závodníků, bylo čtyřicet. Mož-
ná to souvisí s tím, že se jednalo o čtvrté 
kolo extraligy a nyní bude již 24. dubna 
v Podivíně Mistrovství České republiky, 
kde může letos startovat každý, bez ohle-
du na získané body v extralize. Tedy i za-
čátečníci, kteří budou mít dvě kategorie. 

Jak se budete na šampionát připravovat? 
Někteří kluci z mého oddílu nedopadli 

podle jejich očekávání, ti musí velmi při-
dat. Někteří se přesvědčili, že mají na me-
dailová umístění, ti musí udržet formu. Já 
osobně budu muset překonat bolesti v le-
vém koleni. Když sedím, musím pak pár 
minut chodit, abych ho rozhýbal. Už jsem 
se objednal k ortopedovi a neurologovi, 
aby mi pomohli. Takže na všechny čekají 
činky, kladka i trénink za stolem. 

S jakými ambicemi na republiku pojedete? 
Já bych rád vyhrál obě ruce v Masters 

a chci jít pravou ruku mezi profíky. Tam 
bych chtěl být nejhůře druhý, ale raději 
bych vyhrál. Ve výborné formě je Ruda 
Stezka, ten by měl vyhrát na obě ruce. 
Milan Hyršal by mohl také vyhrát na obě 
ruce. Věřím, že Martin Tomášů v začá-
tečnících na levou ruku má na medaili. 
Adam Syrovátko a Roman Heckel musí 
ještě natrénovat, pak budou mít také šan-
ci na dobré umístění. Ve formě je i Lukáš 

Fišer, ale na bousovské soutěži měl smůlu 
na los – dostal dva nejlepší borce, proto se 
moc dobře neumístil. Na republice by měl 
být do třetího místa. Saša Gudcu v Bouso-
vě startoval v začátečnících, ale republiku 
půjde určitě v Master. Je totiž o tři roky 
starší, než já. A měl by také udělat medaili.

Jaké plány máš po republice?
Chtěl bych jet na Mistrovství Evropy 

do Rumunska, které je začátkem června. 
Pojede tam celý autobus, tak nebudu mít 
problém s dopravou. V kategorii Masters 
startuje na Evropě kolem třiceti borců, 
takže uspět nebude jednoduché. 

Kolik soupeřů jsi musel porazit v Bousově? 
Soupeřů moc nebylo, vyhrál jsem tři-

krát a byl ve finále. 

Byl tady tvůj úhlavní rival Dušan Tesařík? 
Byl tady, ale nezávodil, protože se při-

pravuje na mistrovství světa, které bude 
v Bulharsku. O přestávce jsme se za sto-
lem chytli, minutu se drželi na prostředku 
v mrtvém bodě a pak si popřáli navzájem 
zdraví a úspěchy. 

Jak bys celkově zhodnotil bousovskou soutěž? 
Dopadlo to dobře, bylo hodně nováčků. 

Mrzí mě špatný los Lukáše Fišera, protože 
se dobře připravoval. Poděkovat bych chtěl 
městu, které nám dalo příspěvek na soutěž 
i dotaci oddílu. Dále Standovi Svobodovi 
ze Zety, který nás podpořil, panu Víškovi 

za přípravu prostor ve Staročeské restaura-
ci, panu Zetkovi za sponzorování přípravy 
a soutěže, Mirku Roháčkovi za věnování 
cen a asociaci za medaile. Dík patří všem, 
kteří nám drží palce a hlavně mým rodi-
čům. Ve středu je vyhlášení soutěže nejlep-
ší sportovec Mladoboleslavska za rok 2015. 
Byl jsem pozván na vyhlášení s tím, že 
jsem mezi třemi nejlepšími v kategorii ve-
teránů. Tak jsem zvědavý, jak jsem dopadl.

Umístění dolnobousovských borců 
ve čtvrtém kole extraligy, které se konalo 
v sobotu 12. března 2016 v Dolním Bou-
sově. Kategorie nad 95 kg, pravá ruka: 1. 
František Živný, 3. Štěpán Rác. Levá ruka: 
3. Štěpán Rác. Kategorie do 95 kg, pravá 
ruka: 1. Milan Hyršal. Kategorie so 85 kg, 
pravá ruka: 1. Rudolf Stezka, 8. Lukáš Fi-
šer. Levá ruka: 1. Rudolf Stezka, 9. Lukáš 
Fišer. Začátečníci nad 80 kg, pravá ruka: 
9. Miloš Hedvábný, 11. Adam Syrovátko. 
Levá ruka: 9. Adam Syrovátko. Kategorie 
do 80 kg, pravá ruka: 1. Saša Gudcu, 3. 
Michal Šenkýř, 10. Jan Bernat, 13. Roman 
Heckel. Levá ruka: 1. Saša Gudcu, 2. Mi-
chal Šenkýř, 9. Roman Heckel.  

A ta nejlepší zpráva na závěr:

V anketě Nejlepší sportovec Mladobo-
leslavska za rok 2015 v kategorii veterá-
nů skončil František Živný na 2. místě.    

Miloslav Ječný

Nezapomenutelný zážitek přichystali organizátoři ankety Sportovec Mladoboleslavska 
2015. Při galavečeru 23. ročníku pořadatelé nainstalovali na pódium Domu kultury ordi-
naci praktického lékaře, kam ocenění sportovci přicházeli nejen pro ceny, ale čekala je 
také periodická prohlídka. Foto Deník.
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Karneval DBSK v sokolovně tentokrát navštívili vyslanci Smrtky i velebný otec. Foto R. Stránský
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Společenská k ronika
NAROZENÍ
Gabriela Jelínková – leden 2016, Dolní Bousov
Marie Nohová – leden 2016, Dolní Bousov 
Klára Pitáková – leden 2016, Dolní Bousov
Johana Tučková – leden 2016, Dolní Bousov
Karolína Jelínková – únor 2016, Vlčí Pole
Elen Křečková – únor 2016, Dolní Bousov
Tereza Živná – únor 2016, Dolní Bousov

ÚMRTÍ
Oldřich Novotný, Dolní Bousov, únor (66 let)
Božena Rudolfová, Ošťovice, únor (94 let)
Miroslav Janoušek, Dolní Bousov, březen (77 let)

ŽIVOTNÍ JUBILEA OBČANŮ
Duben 2016
06.04. Jirků Jarmila, Svobodín  88 
11.04. Justra Jiří, Dolní Bousov  70 
11.04. Řeháček Jan, Vlčí Pole  82 
14.04. Slavík Jiří, Horní Bousov  89 
15.04. Kolárová Marie, Dolní Bousov  81 
18.04. Bartoňová Zdeňka, Bechov  70 
20.04. Hubičková Květuše, Vlčí Pole  84 
20.04. Konečný Jaroslav, Dolní Bousov  88 
20.04. Richtrová Ludmila, Dolní Bousov  89 
21.04. Nerudová Jarmila, Dolní Bousov  89 
22.04. Kracík Jiří, Dolní Bousov  90 
23.04. Kyncl Miloš, Dolní Bousov  89 
24.04. Milevská Zdeňka, Dolní Bousov  89 
25.04. Matulová Jaroslava, Vlčí Pole  70 
25.04. Ottomanský Bohuslav, Dolní Bousov  87 

Květen 2016 
04.05. Witt Gerhard, Vlčí Pole  75 
10.05. Hincáková Jaroslava, Dolní Bousov  92 
12.05. Hruška František, Dolní Bousov  75 
12.05. Lencová Lidmila, Dolní Bousov  88 
15.05. Šoutová Marie, Dolní Bousov  82 
18.05. Novotný Václav, Bechov  87 
19.05. Mrázková Květa, Dolní Bousov  84 
21.05. Bernart Jaroslav, Dolní Bousov  75 
22.05. Ronová Marie, Dolní Bousov  81 
23.05. Dlouhý Vladimír, Dolní Bousov  70 
25.05. Živná Květa, Dolní Bousov  70 
26.05. Karešová Milada, Vlčí Pole  86 
26.05. Picek Miroslav, Horní Bousov  85 
29.05. Rejmanová Marie, Dolní Bousov  83 
30.05. Klauzová Anna, Bechov  87 
30.05. Štross Petr, Oštovice  70  

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.

Pokud oslavíte významné jubileum v měsíci červnu a červenci 
a nepřejete si být zveřejněni v dalším čísle zpravodaje, můžete 
tuto skutečnost zavolat do redakce na tel. 322 312 001, napsat 
na mail: infocentrum@dolni-bousov.cz nebo se zastavit v info-
centru osobně, a to nejpozději do 15. 5. 2016.

Vzpomínka 
Dne 12. května 2016 by se dožil 100 let náš tatí-
nek, dědeček a pradědeček pan Josef Slavík ze 
Svobodína. Kdo jste ho znali a měli rádi, věnuj-
te mu tichou vzpomínku. S úctou a láskou vzpo-
mínají                                 děti se svými rodinami.

Poděkování
Děkuji panu starostovi Bočkovi a paní Jelínkové za návštěvu, dá-
rek a přání k mým narozeninám.                            Šolcová Vlasta

Děkuji městskému úřadu panu starostovi Bočkovi a paní Jelínko-
vé za milou návštěvu, přání a dárek k mým narozeninám.

Luboš Pelikán

Děkuji panu starostovi Bočkovi a paní Jelínkové za návštěvu 
a dárek k narozeninám.                                      Jindřich Hrdlička

Dne 11. dubna uplyne rok, co nás opustil pan Milan Málek ze 
Svobodína. Stále vzpomínají          manželka a děti Milan a Jitka.

Děkujeme panu starostovi Bočkovi a paní Jelínkové za milé bla-
hopřání k našim narozeninám a milé povídání

manželé Skramužských.

Děkuji městskému úřadu za písemné blahopřání k mým 70. na-
rozeninám.                                                            Zdeněk Škaloud

Poděkování panu starostovi Bočkovi za věcný dar a blahopřání 
k mým narozeninám.                                             Libuše Valešová

Inzerce
 Nabízím zednické práce, opravy komínů, fasády z pískovcového 
zdiva a jiné. Mistalér, tel.: 604 906 671. 

 Prodej slepiček. Drůbež Červený Hrádek opět prodává slepič-
ky snáškových plemen typu Tetra hnědá a Dominant ve všech bar-
vách. Stáří 14 - 19 týdnů. Cena 149-180,- Kč/ks. Prodej se uskuteč-
ní: 19. dubna, 19. května a 22. června  2016 2016 Dolní Bousov 
– u vlak. nádraží v 15.00 hod. 

Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek - cena dle poptávky.

Informace: Po-Pá 9-16 hod. tel. 601 576 270, 606 550 204, 
728 605 840.


